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    Ηχώ της Θράκης
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“Πορτιέρη”, υπάλληλο της Π.Ε. 
Ξάνθης, απέκτησε ο 
Αντιπεριφερειάρχης 

κ. Χατζηγγενέ;

Δήμαρχος 
Ξάνθης 
Ευστράτιος 
Κοντός: 
«Εύχομαι το 
φεστιβάλ να 
αποτελέσει 
πηγή 
έμπνευσης 
και χαράς για 
όλους μας».

Πέντε αλήθειες για τη μειονοτική 
εκπαίδευση

Γράφει η Μ. Κοσμίδου, Αναπληρώτρια Δι-
ευθύντρια Περιφερειακής Διεύθυνσης Πρω-
τοβάθμιας και Δευτεροβάθμιας 
Εκπαίδευσης Ανατολικής Μακεδονίας και 
Θράκης
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ΚΑΛΟ
Η ΕΒΔΟΜΑΔΙΑΙΑ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ «ΗΧΩ ΤΗΣ ΘΡΑΚΗΣ - Η ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ 

XANTHITIMES.GR ΚΑΙ ΤΟ ΕΝΗΜΕΡΩΤΙΚΟ ΠΕΡΙΟΔΙΚΟ «ΑΓΟΡΑ ... ΖΩ ΘΡΑΚΗ» ΣΑΣ ΕΥ-
ΧΟΝΤΑΙ ΥΓΕΙΑ, ΓΑΛΗΝΗ, ΠΡΟΚΟΠΗ 
ΚΑΛΗ ΑΝΑΣΤΑΣΗ ΚΑΙ ΚΑΛΟ ΠΑΣΧΑ 

Ο Πρόεδρος Β. Ρούφος, ο Διευθυντής 
Ν. Τσιναρίδης, και το προσωπικό  της 

Ε.Α.Σ. Ξάνθης
ΕΥΧΟΝΤΑΙ

Στα μέλη και τις οικογένειες τους, η 
Ανάσταση Του Θεανθρώπου να τους 

γεμίζει με δύναμη και αισιοδοξία

Χριστός Ανέστη και ΚΑΛΟ 
ΠΑΣΧΑ

Η ΒΙΟΤΕΧΝΙΑ ΠΑΛΕΤΩΝ Άγις Θεμελίδης 
ΚΟΜΟΤΗΝΗ

ΣΑΣ ΕΥΧΕΤΑΙ ΚΑΛΟ ΠΑΣΧΑ 

ΑΛΕΥΡΙ ΚΑΛΟΠΗΤΑ
 ΑΠΟ ΤΟ ΧΩΡΑΦΙ ΣΤΟ 

ΤΡΑΠΈΖΙ ΣΑΣ

λύνει τα χέρια της νοικοκυράς και 

του επαγγελματία

ΑΛΕΥΡΙ ΚΑΛΟΠΗΤΑ ΓΙΑ ΟΛΕΣ ΤΙΣ ΧΡΗΣΕΙΣ
ΓΙΑ ΤΗΝ ΘΡΑΚΗ ΚΑΙ ΟΛΗ ΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ

2ο ΧΛΜ ΞΑΝΘΗΣ ΛΑΓΟΥΣ
690 704 8605

kalopitaike@gmail.com
kalopita.com

ΑΛΕΥΡΙ ΓΙΑ :
ΨΩΜΙ
ΓΛΥΚΑ

ΑΡΤΟΠΟΙΗΜΑΤΑ
ΚΡΟΥΑΣΑΝ

ΚΟΥΛΟΥΡΑΚΙΑ
ΖΥΜΑΡΙΚΑ

ΠΙΤΣΑ
ΚΑΙ ΟΤΙ ΑΛΛΟ ΘΕΛΗΣΕΙΣ

ΑΛΕΥΡΙ ΚΑΛΟΠΗΤΑ
ΓΙΑ ΤΟΝ ΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΙΑ, ΤΗΝ ΝΟΙΚΟΚΥΡΑ, ΤΟΥΣ ΦΙΛΟΥΣ

Το Αλεύρι Καλοπήτα θα 
το βρείς:

instagram:@
vasilikikalopita

Email:kalopitaike@gmail.
com

www.kalopita.com
www.kalopita.4ty.gr

facebook : αλευροποιία 
Ξάνθης Αλεύρι Καλοπήτα

Τηλ. επικοινωνίας
6984732533, 
6907048605,
25410 68464

Επίσης το Αλεύρι Καλοπή-
τα 

θα το βρείτε πανελλαδικά 
στους ομίλους

SALAS GROUP Α.Ε.
KOSMOPLUS

PRAXIS
EXPRES
ARISTA

ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΜΑΡΚΕΤ

Η Διεύθυνση και το προσωπικό, εύχεται στους φίλους, 
πελάτες, συνεργάτες και τις οικογένειες τους 

Χριστός Ανέστη και Καλό Πάσχα

Εύκολα τσουρέκια χωρίς ζύμωμα και χωρίς μίξερ. Με ένα απλό ανακάτεμα και ξε-
κούραση της ζύμης, θα έχετε αφράτα, πολύ μαλακά, λαχταριστά τσουρέκια. 

Φυσικά   με αλεύρι ΚΑΛΟΠΗΤΑ

Την συνταγή μας δίνει  η σύζυγος Καλο-
πήτα,  και εμείς θα προσθέσουμε πώς ότι 
αλεύρι και για όποια χρήση το θέλετε, θα 
το βρείτε στην Ξανθιώτικη εταιρεία 
ΚΑΛΟΠΗΤΑ, η οποία τροφοδοτεί όλη 
την Ελλάδα και τα Βαλκάνια με τα ποιο-
τικά της άλευρα.
καλά γευστικά παρασκευάσματα με 
αλεύρι 

ΚΑΛΟΠΗΤΑ
600 γρ. αλεύρι για τσουρέκι (κοσκινισμένο)
1 κύβο φρέσκια μαγιά των 25 γρ. (ή 1 φάκελο 
μαγιά 8 γρ.)
100 γρ. βούτυρο γάλακτος
200 γρ. ζάχαρη

200 γρ. φρέσκο γάλα
50 γρ. φρέσκο χυμό πορτοκάλι
2 μεγάλα αυγά
1 κρόκο αυγού
2 κ.γ. κοφτά μαχλέπι σε σκόνη
1 κ.γ. κοφτό κακουλέ σε σκόνη
1 ακέρωτο πορτοκάλι (το ξύσμα)
3 δάκρυα μαστίχα
1 βανίλια
Για το τελείωμα
1 κρόκο με 1 κ.σ νερό και 2 πρέζες ζάχαρη για 
το άλειμμα
50 γρ. αμύγδαλο φιλέ (προαιρετικά)
50 γρ. βούτυρο λιωμένο για το ζύμωμα
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Vogiatzis 
Racing 

4Χ4 ΜΕΤΑΤΡΟΠΕΣ

SERVICE ΟΧΗΜΑΤΩΝ

ΑΝΤΑΛΑΚΤΙΚΑ

ΑΜΟΡΤΙΣΕΡ
ΧΩΜΑΤΟΥΡΓΙΚΕΣ

 ΕΡΓΑΣΙΕΣ
ΠΕΤΡΟΧΩΡΙ ΞΑΝΘΗΣ

ΕΓΓΥΗΜΕΝΗ 
ΕΡΓΑΣΙΑ

ΑΡΙΣΤΗ ΕΠΙΔΩΣΗ ΟΧΗ-
ΜΑΤΟΣ
ΑΜΕΣΗ 

ΕΞΥΠΗΡΕΤΗΣΗ
ΛΟΓΙΚΕΣ ΤΙΜΕΣ

Τις Άγιες Ημέρες του Πάσχα, ευχόμαστε στους φίλους, 
συνεργάτες και συνοδοιπόρους σε αυτή την σύντομη πο-
ρεία στη Γη, υγεία, αδελφοσύνη και Ο Αναστάς Γιός Του 

Πανάγαθου Θεού θα μας μετρήσει όλους
ΚΑΛΟ ΠΑΣΧΑ

Extreme Sports - Εναλλακτικός Τουρισμός
Όλα τα extreme sports, ο "εναλλακτικός τουρισμός"και οι υπαίθριες δραστηριότητες στη φύση στην 
ΑΜΘ! Η ταξινόμηση  έχει γίνει με γεωγραφικά κριτήρια, ενώ στο Β΄ μέρος κατά δραστηριότητα. 

ΘΡΑΚΗ
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΥΠΟΛΗ
Go Extreme (Καταδύσεις, Paintball, Rafting, 
Canoe Kayak, Paragliding, Jeep 4X4)
ΟΡΕΣΤΙΑΔΑ
Ποδηλατικός Αθλητικός Σύλλογος Ορεστιάδας 
"ΡΗΣΟΣ" (Ποδηλασία)
ΚΟΜΟΤΗΝΗ
Aiolos Horses (Ιππασία)
Ελληνικός Ορειβατικός Σύλλογος Κομοτηνής 
(Ορειβασία, Αναρρίχηση)
Θράκας Ιππέας (Ποδηλασία)
Σπάρτακος Ροδόπης (Αγώνες Δρόμου)
ΞΑΝΘΗ
NATIVUS (Canoe, Rafting, Kayak, Ιππασία, Πο-
δήλατο Βουνού, Trekking, Τοξοβολία, Jeep 4X4, 
Αλεξίπτωτο Πλαγιάς, Αναρρίχηση, Rappel (κα-
ταρρίχηση), Sea Kayak, Flying Fox, Σκι στο χιόνι, 
Snowboard, Σκοποβολή, Paintball)
Xanthi Runners (Αγώνες Δρόμου)
Ελληνικός Ορειβατικός Σύλλογος Ξάνθης (Ορειβα-

σία, Αναρρίχηση)
Ορειβατική Ομάδα Ξάνθης (Πεζοπορία, Αναρρίχη-
ση, Ορειβασία)
Ποδηλατικός Σύλλογος Ξάνθης "ΠΗΓΑΣΟΣ" (Πο-
δηλασία) δείτε και εδώ
ΓΚΙΩΝΑ ΞΑΝΘΗΣ
Φάρμα Γεωργαντζή (Ιππασία)
ΑΒΔΗΡΑ
Wave Running (Αγώνες Δρόμου)
ΣΤΑΥΡΟΥΠΟΛΗ
Rodopi Nestos Open Bike Festival (Ποδηλασία)
ΝΕΣΤΟΣ
Riverland (Rafting, Canoe - Kayak, Πεζοπορία, Το-
ξοβολία, Mountain Bike, Canyoning, Birdwatching, 
Jeep 4X4, Ιππασία, Flying Fox, ATV)
Vistonis (Rafting, Canoe - Kayak, Πεζοπορία, 
Τοξοβολία, Mountain Bike, Paintball, Ιππασία, 
Flying Fox, Rappel, Jeep 4X4)
ΕΘΝΙΚΟ ΠΑΡΚΟ ΟΡΟΣΕΙΡΑΣ ΡΟΔΟΠΗΣ
Rodopi Advendurun (Αγώνες Δρόμου)
Virgin Forest Trail (Αγώνες Δρόμου)
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Η  Ofice 
Automotion & 

Compiuter Systems
Komninos 

Organotechnika
ΞΑΝΘΗ

Σας εύχεται 
ΚΑΛΟ ΠΑΣΧΑ

Ο Πρόεδρος, το ΔΣ και το 
προσωπικό, εύχονται 

ΚΑΛΗ ΑΝΑΣΤΑΣΗ ΚΑΙ 
ΚΑΛΟ ΠΑΣΧΑ

Η DIATHERMIKI
ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΟ ΔΙΚΤΥΟ 

ΓΙΑΝΝΗΣ 
ΔΙΑΜΑΝΤΙΔΗΣ - ΜΗ-
ΧΑΝΟΛΟΓΟΣ ΜΗΧΑ-
ΝΙΚΟΣ ΣΑΣ ΕΥΧΕΤΑΙ 

ΚΑΛΟ ΠΑΣΧΑ

ΣΥΝΕΡΓΕΙΟ ΑΥΤΟΚΙΝΗ-
ΤΩΝ ΠΑΝΤΟΣ ΤΥΠΟΥ 

Τ. ΛΜΒΑΡΔΕΑΣ - 
Ε. ΚΥΡΑΤΖΗ Ο.Ε. 
ΣΑΣ ΕΥΧΟΝΤΑΙ 
ΚΑΛΟ ΠΑΣΧΑ

Η ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΑΙ ΤΟ 
ΠΡΟΣΩΠΙΚΟ ΤΟΥ 

kofee minimo
Εύχονται στους φίλους 
και τις οικογένειες τους 
ΚΑΛΗ ΑΝΑΣΤΑΣΗ ΚΑΙ 

ΚΑΛΟ ΠΑΣΧΑ
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ΤΑ ΠΑΣΧΑΛΙΑΤΙΚΑ ΕΘΙΜΑ ΤΩΝ ΘΡΑΚΩΝ
Δημήτρης Βραχιόλογλου, λαογράφος «Το σούβλισμα για τη Θράκη ήταν ξενόφερτο έθι-
μο· την ημέρα εκείνη είχαν το κουρμπάνι». Τι αναφέρει στον ΠτΘ

Μπορεί οι άνθρωποι του πάλαι που ζούσαν, συμ-
μετείχαν και είχαν ενταγμένα σε κάθε πτυχή της 
ζωής του τα έθιμα και τις παραδόσεις να μην ήξε-
ραν πολλά «γράμματα» αλλά είχαν το κριτήριο να 
διακρίνουν τα σημαντικά της ζωής, είχαν τη σοφία 
δημιουργώντας έθιμα και παραδόσεις, να μεταφέ-
ρουν το βίωμα, να υποβάλουν το συναίσθημα, να 
μεταφέρουν το πολύτιμο εκείνο ηθικό φορτίο, που 
απαιτείται για να είναι ο άνθρωπος άνθρωπος. 
Απλά αλλά όχι απλοϊκά. Πολύτιμο μάθημα λοιπόν 
όχι για τη διάσωση μιας κάποιας ταυτότητας ή για 
χάρη μιας κάποιας ιστορίας η λαϊκή παράδοση, 
αλλά ως δίδαγμα ως υλικό για τη διαμόρφωση μιας 
στάσης ζωής, ειδικά σήμερα που έχουμε την τάση 
να «ντύνουμε» με βαρύγδουπα φτιασίδια, να 
«φορτώνουμε» με αναλύσεις και παχιούς λόγους ή 
με πράξεις «ηρωικές» κάθε πτυχή του βίου μας.   
Από αυτόν τον λαϊκό πολιτιστικό πλούτο, όπως εί-
ναι φυσικό, δεν θα μπορούσε να απουσιάζει ούτε ο 
γεωγραφικός χώρος της Θράκης, ένας τόπος πλού-
σιος σε παράδοση και λαϊκό πολιτισμό, αλλά ούτε 
και η εορτή του Πάσχα με τη σημαντική θέση που 
κατέχει στο θρησκευτικό βίωμα των χριστιανών 
όσο και για τα μηνύματα που κομίζει.   Ο λόγος για 
τα πασχαλινά έθιμα των Θρακών λοιπόν, όπως τα 
αφηγήθηκε μιλώντας μέσα από τη συχνότητα του 
«Ράδιο Παρατηρητής 94 fm» ο κ. Δημήτρης Βρα-
χιόλογλου ένας από τους ανθρώπους που εργά-
στηκε και συνεχίζει να εργάζεται αόκνως με τη δι-
άσωση, τη διατήρηση και τη μεταλαμπάδευση 
κάθε πτυχής του λαϊκού πολιτισμού της Θράκης.   
ΠτΘ: Λαογράφος, δημοσιογράφος και χοροδιδά-
σκαλος, ερευνητής και μελετητής, συγγραφέας 
τεσσάρων βιβλίων, που έχει σχέση με το λαϊκό πο-
λιτισμό των κατοίκων της Θράκης, παραγωγός 
DVD με θέμα τον παραδοσιακό χορό, κέρδισε 
πρώτο βραβείο καλύτερης πανελλήνιας τηλεοπτι-
κής εκπομπής, κ. Βραγιόλογλου έχετε αφιερώσει 
τη ζωή σας στη μελέτη της παράδοσης… Δ.Β.: 
Εμείς εκείνα τα χρόνια, που ασχολούμασταν με 
την καταγραφή και την έννοια της παράδοσης, η 
τεχνολογία ήταν ανύπαρκτη ή μηδενική. Θυμάμαι, 
οι πρώτες καταγραφές που έκανα ήταν με μια κά-
μερα της κακιάς ώρας. Παρόλα αυτά καταγράψα-
με εκείνη την περίοδο και κυρίως τη δεκαετία του 
'80 και του '90, που τότε και οι άνθρωποι υπήρχαν 

και οι μνήμες τους ήταν πάρα πολύ καλά αποτυπωμένες μέσα 
στον εσωτερικό τους κόσμο και καταφέραμε τα γράψαμε 
έστω και με εκείνα τα μέσα που είχαμε τότε στη διάθεσή μας.   
ΠτΘ:  Δεν ξέρω τι γίνεται στην Ξάνθη και στον Έβρο, αλλά 
στη Ροδόπη σε ό,τι αφορά την καταγραφή της τοπικής ιστο-
ρίας, μέχρι προσφάτως, υπολειπόμασταν λίγο, δεν ξέρω αν 
συμμερίζεστε την άποψη αυτή; Δ.Β.: Δεν μπορούν να «συ-
γκριθούν» οι δύο νομοί, Ροδόπης και Ξάνθης, με τον Έβρο. 
Όταν μιλάμε για τον λαϊκό πολιτισμό της Θράκης, στρεφόμα-
στε αναγκαστικά στην περιοχή του Έβρου και από τον Έβρο 
ειδικότερα στον βόρειο Έβρο.  «Ακόμη αξιοποιείται και δια-
τηρείται  σε μεγάλο βαθμό, το λαϊκό εορτολόγιο, με έθιμα σε 
όλη τη διάρκεια του έτους, από την Πρωτοχρονιά μέχρι και 
τα Χριστούγεννα»  ΠτΘ: Γιατί ο Έβρος έχει μεγαλύτερη λαϊ-
κή παράδοση; Δ.Β.: Από το '22 και μετά δεχτήκαμε μεγάλο 
κύμα προσφυγιάς. Στον Έβρο ήρθαν αρκετές πληθυσμιακές 
ομάδες,  είτε κάτοικοι από την Ανατολική Θράκη, κυρίως από 
τη Μακρά Γέφυρα, που είχαν και μια εθνοφυλετική καταγω-
γή. Ήρθαν Αρβανίτες, ήρθαν Γκαγκαβούζηδες, ήρθαν καθα-
ρά  ανατολικοθρακιώτες, οι οποίοι διασκορπίστηκαν και 
ενώθηκαν με τους ντόπιους πληθυσμούς, τους γηγενείς κα-
τοίκους του νομού. Ο μεγάλος όγκος των προσφύγων κυρίως, 
ήρθε και εγκαταστάθηκε στο βόρειο Έβρο. Από εκεί και πέρα 
ήρθε η σμίξη, το ωραίο πάντρεμα των ηθών και εθίμων, της 
πολιτιστικής κληρονομιάς που μετέφεραν οι πρόσφυγες, κυ-
ρίως της Ανατολικής Θράκης, που είναι πλούσια. Η περιοχή 
αυτή ήταν και εξακολουθεί να είναι μέχρι και σήμερα πλού-
σια σε επίπεδο παράδοσης. Πραγματικά, ακόμη αξιοποιού-
νται και διατηρούν  σε μεγάλο βαθμό, κυρίως οι πληθυσμοί 
ετούτοι, το λαϊκό εορτολόγιο, με έθιμα σε όλη τη διάρκεια 
του έτους, από την Πρωτοχρονιά μέχρι και τα Χριστούγεννα. 
Το λαϊκό εορτολόγιο της Θράκης είναι πλούσιο. Πραγματικά 
δεν μπορεί να συγκριθεί η Θράκη τόσο στο μεγάλο αριθμό 
ηθών και εθίμων που διατηρεί ακόμη μέχρι και σήμερα όσο 
και το μεγάλο αριθμό τραγουδιών, αλλά και το μουσικοχο-
ρευτικό ύφος που διατηρεί. Ας μην ξεχνάμε ότι η Θράκη είναι 
τριχοτομημένη. Υπάρχει η ανατολική, η δυτική και η βόρεια. 
Καθένα κομμάτι αυτής της Θράκης, της ανατολικής, της δυ-
τικής και της βόρειας, έχει ένα ιδιαίτερο ξεχωριστό ύφος και 
ένα ιδιαίτερο τρόπο συμπεριφοράς των κατοίκων.  Τα έθιμα 
της Μεγάλης Εβδομάδας  ΠτΘ: Είδαμε την περασμένη εβδο-
μάδα το έθιμο για τα κάλαντα του Λαζάρου. Τι έθιμα έχουμε 
τη Μεγάλη Εβδομάδα; Δ.Β.: Τα κάλαντα του Λαζάρου και τα 
τραγούδια, τραγουδιόταν από μικρές ομάδες κοριτσιών το 
Σάββατο του Λαζάρου, αλλά και την Κυριακή των Βαΐων. Εί-
ναι ακριβώς παρόμοια τα  τραγούδια που ακούμε και παρό-
μοιες οι ομάδες των κοριτσιών που έβγαιναν στα χωριά για 
να τραγουδήσουν τα τραγούδια της Βάγιας. Η βάγια ήταν η 
κούκλα που κρατούσαν και περιφερόντουσαν από σπίτι σε 
σπίτι. Δεν είναι τυχαίο ότι εδώ στη Θράκη τα πασχαλινά έθι-
μα αρχίζουν από το Σάββατο του Λαζάρου, του φτωχολάζα-
ρου, την Κυριακή των Βαΐων. Οι δύο αυτές γιορτές είναι αφι-
ερωμένες σε δυο σπουδαία και σημαντικά γεγονότα που 
αναφέρονται και στο Ευαγγέλιο.   Τα τραγούδια του Λαζά-
ρου, που τραγουδούμε εδώ στη Θράκη δεν έχουν σχέση με 

τον Λάζαρο, δεν αναφέρονται στον Λάζαρο, όπως στην 
υπόλοιπη Ελλάδα, που τραγουδούν συνήθως μελαγχολι-
κούς στίχους και αναφέρονται στο γεγονός της νεκρανά-
στασης του Λαζάρου. Αντίθετα αναφέρονται σε διάλογο με 
τον Λάζαρο. Εδώ έχουμε τραγούδια που μοιάζουν, αρκετά 
θα έλεγα, με τα τραγούδια των Χριστουγέννων, όπου τα 
χριστουγεννιάτικα τραγούδια στη Θράκη είναι υπόθεση 
των ανδρών, των παλικαριών και των μικρών παιδιών, ενώ 
τα πασχαλιάτικα υπόθεση των γυναικών, των κοριτσιών. 
Τα τραγούδια αναφέρονται ακριβώς σε στίχους που συνα-
ντάμε και στα χριστουγεννιάτικα τραγούδια. Θα πουν τρα-
γούδια για τον αφέντη,  θα πουν τραγούδια για τη νοικοκυ-
ρά, για τον μικρό μικρούτσικο σαββατογεννημένο, θα πουν 
δηλαδή τραγούδια, ανάλογα με τα πρόσωπα της οικογένει-
ας, τα οποία θέλουν να πάνε στο σπίτι που θα επισκεφτούν.   
Έχουμε μια σειρά εθίμων όλες τις ημέρες της Μεγάλης 
Εβδομάδας. Στη Θράκη τη Μεγάλη Δευτέρα αρχίζουν οι 
καλονυχτιές. Όποιος δεν μπορεί να νηστέψει τη μεγάλη σα-
ρακοστή, θα νηστέψει αυτή την εβδομάδα. Είναι κάτι που 
παρατηρείται και σήμερα. Βέβαια παλιότερα η νηστεία 
ήταν καθιερωμένη σχεδόν σε όλα τα μέλη της οικογένειας. 
Πραγματικά όλη τη σαρακοστή δεν υπήρχε κάποιος που να 
μην νηστεύει. Από την εβδομάδα αυτή δεν κάνουν καμία 
σπιτική δουλειά, ούτε μαγειρεύουν, εκτός από τα καθαρί-
σματα, το βράσιμο των αυγών και το ζύμωμα. Ολόκληρη τη 
Μεγάλη Εβδομάδα επικρατούσε μια κατάσταση θλίψης και 
πένθους, γιατί ο ίδιος ο Χριστός υπέφερε. Δεν χόρευαν ούτε 
και τραγουδούσαν. Με τον αργαλειό, τη συνήθη εργασία 
των γυναικών, δεν καταπιανόντουσαν καθόλου οι γυναίκες, 
γιατί ο Χριστός ήταν σταυρωμένος και το είχαν σε κακό.  Τη 
Μεγάλη Δευτέρα και τη Μεγάλη Τρίτη γινόταν η καθαριό-
τητα των σπιτιών, το ασβέστωμα, το σφουγγάρισμα, οι συ-
νήθεις εργασίες της νοικοκυράς.   Τη Μεγάλη Τετάρτη γινό-
ταν το ευχέλαιο στην εκκλησία, όπως και σήμερα ακριβώς 
συνηθίζεται και μάλιστα συγκεντρώνει πολύ κόσμο, αλλά 
γινόταν και στα σπίτια των κατοίκων της υπαίθρου.  Ο πα-
πάς ευλογεί τότε τα αυγά και το αλεύρι.  Σε πολλά μέρη οι 
νοικοκυρές βάφουν τη μέρα τούτη δύο κόκκινα αυγά, για 
να μην τα σπάσει ο «ασήμανδρος» -και υπάρχουν και τρα-
γούδια για αυτό ακριβώς το γεγονός- να είναι γερά και τα 
έβαζαν στο εικονοστάσι. Όπως και μια καταγραφή που 
υπάρχει από το Σοφικό, από την Ευαγγελία Τελάκη και από 
το χωριό Πετράδες Έβρου, τη Μεγάλη Τετάρτη βάζουμε 
δυο αυγά να βάψουμε πριν χτυπήσει η καμπάνα για να μη 
σπάσουν τα αυγά που θα βάψουμε τη Μεγάλη Πέμπτη. Κι 
εγώ επισκεπτόμενος τα χωριά, πραγματικά, βλέπω ότι τη-
ρούν αυτό το έθιμο, να βάφουν τη Μεγάλη Τετάρτη δυο 
αυγά.   Τα υπόλοιπα τα βάφουν τη Μεγάλη Πέμπτη ή την 
«Κόκκινη Πέφτη», όπως την έλεγαν. Σε αρκετά χωριά μου 
την αναφέρουν και με το όνομα «Χαλαζοπέφτη». Δεν ξέρω 
γιατί. Ίσως γιατί ο καιρός πάντοτε τη Μεγάλη Εβδομάδα 
ήταν άστατος. Μια βροχή, μια χαλάζι. Την ημέρα τούτη γί-
νεται και πάλι ευχέλαιο. Ένας λόγος είναι για να μην πέσει 
χαλάζι και να προστατέψουν τις σοδιές τους. Από το αλεύ-
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Οι Ξάνθη υποδέχτηκε την Ολυμπιακή Φλόγα
ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  ΒΑΣΙΛΗΣ ΠΑΥΛΙΚΙΑΝΟΣ

Στη κατάμεστη από κόσμο κεντρική πλα-
τεία της Ξάνθης,  πραγματοποιήθηκε το 
μεσημέρι της Δευτέρας, η υποδοχή της 
Ολυμπιακής Φλόγας

Μοναδικό αρνητικό η καθυστέρηση που 
υπήρχε, καθώς ενώ ήταν προγραμματι-
σμένη η τελετή αφής στις 13.15′, τελικά 
έγινε περίπου στις 2 το μεσημέρι κάτι που 
προκάλεσε την δυσφορία των παρευρι-
σκόμενων αλλά πολύ περισσότερο των 
καθηγητών που συνόδευαν παιδιά από τα 
σχολεία.

Η Ολυμπιακή φλόγα έφθασε στη κεντρική 
πλατεία από τα χέρια του Ιωσηφίδη Νι-
κόλαου για να ακολουθήσει μια μικρή τε-
λετή. Ακούστηκαν ο Ολυμπιακός ύμνος, ο 
Εθνικός Ύμνος της Γαλλίας και ο Εθνικός 
Ύμνος της Ελλάδας, ενώ παράλληλα υψώ-
θηκαν και οι αντίστοιχες σημαίες.

Στη συνέχεια ακολούθησαν χαιρετισμοί 
από το Δήμαρχο Ξάνθης, εκπρόσωπο της 
Οργανωτικής Επιτροπής “PARIS 2024” 
και τον εκπρόσωπο της Ελληνικής Ολυ-
μπιακής Επιτροπής για να ξεκινήσει η 
Ολυμπιακή Φλόγα αμέσως μετά το “ταξί-
δι” της στην γειτονική Κομοτηνή.

Ποιο συγκεκριμένα ο δήμαρχος Ξάνθης 
ευχαρίστησε τους εκπροσώπους της Ολυ-
μπιακής Επιτροπής και τα μέλη της Εθνι-
κής Ολυμπιακής Επιτροπής που τίμησαν 
την εκδήλωση με την παρουσία τους. Ιδι-
αίτερη αναφορά έκανε στους αθλητικούς 
πρεσβευτές της Ξάνθης τους λαμπαδη-
δρόμους που φέρουν στους ώμους τους το 
βάρος και την τιμή του Ολυμπιακού Ιδα-
νικού.

Στην συνέχεια αναφέρθηκε στην βαριά 
κληρονομιά που φέρει η Ολυμπιακή Φλό-
γα από την Αρχαία Ολυμπία στο Παρίσι 
συμβολίζοντας το πνεύμα της Ειρήνης και 

της Αλληλεγγύης.

Κάλεσε τους πολίτες να ενώσουν τις δυνάμεις τους για έναν 
κόσμο ειρηνικό, δίκαιο και αλληλέγγυο που θα βασιλεύει η 
ισότητα και η αριστεία. «Σήμερα η Ξάνθη μας, ένας ιστο-
ρικός τόπος, νοιώθει ιδιαίτερη τιμή που φιλοξενεί την 
Ιερή Φλόγα. Ο Δήμος μας, αγαλλιάζει το πνεύμα του 
πολιτισμού και του αθλητισμού, προωθώντας τα αθλη-
τικά ιδανικά σε κάθε γωνιά της πόλης, εύχομαι η Ολυ-
μπιακή Φλόγα να αγγίξει με το φως της κάθε γωνιά της 
Ελλάδας και στην Διεθνή κοινότητα τα 3000 χρόνια να 
υπενθυμίζουν την ανάγκη της ανθρωπότητας για ειρή-
νη και αλληλεγγύη».

Τέλος ευχήθηκε στους Έλληνες αθλητές και αθλήτριες καλή 
επιτυχία στους Ολυμπιακούς Αγώνες του 2024.

 

 

Η διαδρομή της Ολυμπιακής Φλόγας είχε ως εξής:

13:04: Μαρία Παρσαντανιάν (28ης Οκτωβρίου & Καβάλας)

13:07: Μάρκος Παπαδόπουλος (28ης Οκτωβρίου & Μπρωκού-
μη)

13:10: Ιωσηφίδης Νικόλαος (28ης Οκτωβρίου & Τσιμισκή)

13:13: Ιωσηφίδης Νικόλαος (Τελετή άφιξης στην Πλατεία Δη-
μοκρατίας – 30′)

13:43: Κωνσταντίνα Πολυχρόνη 
(Από βωμό προς Βασ. Κωνσταντί-
νου)

13:46: Ιάσων-Ιωάννης Παπαδόπου-
λος (Βασ. Σοφίας)

13:49: Λαμπαδηδρόμος Ε.Ο.Ε (Εί-
σοδος Δ.Π.Θ.)

13:52: Τερματισμός: Γέφυρα Κοσύν-
θου – Εποχούμενη προς Κομοτηνή

Απαράδεκτη χαρακτηρίζει ο 
Σταύρος Βλαχόπουλος στην 
ΦτΞ την συμπεριφορά μέλους 
των ανθρώπων που συνόδευ-
αν την Ολυμπιακή φλόγα και 
καταθέτει στην εφημερίδα του 
το άσχημο συμβάν, όπου πολ-
λές φορές, οι τοπικοί δημοσιο-
γράφοι έρχονται αντιμέτωποι 
με παρόμοια γεγονότα, όταν οι 
συνοδοί των «υψηλών» επισκε-
πτών της πόλης μας, αντιμετω-
πίζουν πολίτες και δημοσιογρά-
φους, πολύ άσχημα. Ενίοτε, οι 
παρατρεχάμενοι των αξιωμα-
τούχων, είναι βασιλικότεροι 
του βασιλέως, και στην προκει-
μένη περίπτωση, της υποδοχής 
της Ολυμπιακής Φλόγας, επα-
ληθεύτηκε για μία ακόμη φορά.

Διαβάστε τι γράφει ο Σ. Βλαχόπου-
λος.

Απαράδεκτη συμπεριφορά ανθρώ-
που που συμμετείχε στην κουστωδία 
συνοδών της Ολυμπιακής Φλόγας. 
Έσπρωξε τον εκδότη της εφημερί-
δας μας, με αποτέλεσμα αυτός να 
πέσει. Επιφυλασσόμαστε για κάθε 
νόμιμη ενέργειά μας
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Ένα απίστευτο περιστατικό έζησα για πρώτη 
φορά στα 30 περίπου χρόνια που βρίσκομαι 
στον χώρο της ενημέρωσης. Το περιστατικό 
συνέβη στην Κεντρική Πλατεία Ξάνθης το 
μεσημέρι της Δευτέρας, όπου παραβρέθηκα 
για να καλύψω την άφιξη της Ολυμπιακής 
Φλόγας.

 

Κατά την άφιξη της Ολυμπιακής Φλόγας 
στην Ξάνθη και ενώ τραβούσα βίντεο και 
έβγαζα φωτογραφίες τον λαμπαδηδρόμο, 
κινούμενος όπως η ανάγκη επίτασσε προς 
τα πίσω, δέχθηκα από έναν υπάλληλο (;) της 
Ολυμπιακής Επιτροπής, συνοδό και συμμε-
τέχων στην κουστωδία όλων όσων συνόδευ-
αν την Ολυμπιακή Φλόγα σπρώξιμο, γιατί 
όπως ίδιος φώναζε δεν ήθελε να είμαστε 
κοντά στον αθλητή αλλά και να μην εμποδί-
ζουμε τα πλάνα τα οποία τραβούσε δικό τους 
συνεργείο, αποτέλεσμα αυτής του της κίνη-
σης ήταν να χάσω την ισορροπία μου και 
να βρεθώ στο έδαφος χτυπώντας την πλάτη 
μου.

Η συμπεριφορά αυτού του ανθρώπου, που 
θέλω να πιστεύω ήταν μεμονωμένη, δείχνει 
και τη νοοτροπία όλων αυτών που έρχονται 
από άλλες περιοχές στην πόλη μας και θεω-
ρούν ότι μπορούν να συμπεριφέρονται όπως 
γουστάρουν και να κάνουν ότι θέλουν. Και 
επειδή δεν μου αρέσει να κρύβομαι ή να 
κρύβω την αλήθεια, οφείλω να αναφέρω ότι 
μόλις έπεσα έτρεξε για να μου δώσει χέρι βο-
ηθείας, αφού βέβαια είχε κάνει πρώτα την 
μ… και να μου πει πως δεν με έσπρωξε ενώ 
συνέβη ακριβώς το αντίθετο.
Είμαι αναγκασμένος δημόσια να απευθυν-
θώ προς την Ολυμπιακή Επιτροπή και να 
τους ενημερώσω πως αν προκύψει κάτι τις 
επόμενες ημέρες σχετικά με την υγεία μου, 
εξαιτίας του πεσίματος αυτού, θα είμαι ανα-
γκασμένος να προσφύγω στην Ελληνική Δι-
καιοσύνη, κάνοντας χρήση κάθε νόμιμου δι-
καιώματός μου.

Το περιστατικό έχει καταγραφεί σε βίντεο τα 
οποία παίζουν στο διαδίκτυο και αποτελούν 
μαζί με τους δεκάδες εκατοντάδες ξανθιώτες 
που είδαν το συμβάν αδιάψευστο μάρτυρα.

ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΟ/Το καλάθι του 
νονού και οι «νονοί» του καλαθιού

Λέει η ιστοσελίδα Ίασμος Νέα και απόψεις: Η 
Κυβέρνηση “σας αγαπά”, αλλά πολλοί δεν το 
έχετε καταλάβει… Μπορεί να έχει αποτύχει ν’ 
αντιμετωπίσει κάθε είδους αισχροκέρδεια, μπο-
ρεί η τιμή του λίτρου ελαιολάδου να πλησιάζει η 
τιμή του βαρελιού Brent, αλλά ακριβώς επειδή 
“σας αγαπά”, σας δίνει καλάθια!
Έτσι, μετά το “καλάθι της νοικοκυράς”, ήρθε 
και το “καλάθι του νονού”, που θα ισχύει από 
22/04-04/05.

Στο λεγόμενο “καλάθι του νονού”  εντάσσονται: 
Πασχαλινές λαμπάδες, επιτραπέζια παιχνίδια 
και παζλ, παιχνίδια με κούκλες, κουκλόσπιτα 
και άλλα αξεσουάρ (παιχνίδια μίμησης), βρε-
φικά παιχνίδια, φιγούρες δράσης, παιχνίδια 
κατασκευών και δημιουργίας (π.χ. παιχνίδια με 
τουβλάκια), οχήματα-τηλεκατευθυνόμενα, ηλε-
κτρονικά παιχνίδια, αθλητικά παιχνίδια (π.χ. 
μπάλες, παιδικές μπασκέτες και τέρματα), λού-
τρινα, μουσικά παιχνίδια, σοκολατένια αυγά 
και αντίστοιχα προϊόντα (προαιρετικά).
Εμείς, απλά συνεχίζουμε την σκέψη μας «φω-
ναχτά», και λέμε πώς  αυτή η ιστορία με το κα-
λάθι του νονού, ποιο πολύ παραπέμπει σε κάθε 
είδους «νονούς», παρά στην προστασία των πο-
λιτών από τους «νονούς» των σούπερ μάρκετ.

Τώρα γιατί εμένα, με αφορμή τα παραπάνω 
αναγραφόμενα, η σκέψη μου με πάει  στην μα-
φία, στην κόζα νόστρα και σε παρόμοιους  ευα-
γείς συνεταιρισμούς;

Λέτε να λειτουργούν κάποιοι στην κυβέρνηση 
ως «νονοί – γκάγκστερ – ομερτά», με δεδομένο 
ότι κάποιοι από τους μεγαλοκαρχαρίες και με-

Τελικά όλα τα «καλά-
θια» της κυβέρνησης, 
είναι τόσο «αθώα» 
που δείχνουν ή κάτι 
ποιο βαθύ μας πα-
ραπέμπει στους «νο-
νούς» της ζωής μας;

γαλομαρκετάδες μας κατακλέβουν ασύστο-
λα με την ανοχή της κυβέρνησης, η οποία 
λέει, επιβάλει πρόστιμα στους αισχροκερ-
δούν τες τόσο μεγάλα, που αντιστοιχούν 
στα έσοδα πέντε λεπτών λειτουργίας των 
σούπερ μάρκετ.

Το θέμα είναι να καταλάβουμε ποιοι λει-
τουργούν ως «νονοί» ή απλά εμείς, πληρώ-
νουμε για την «προστασία» μας από τους 
«νονούς» το μισό μηνιάτικό μας στα σού-
περ μάρκετ, έτσι για να έχουμε την ησυχία 
μας και για να μας λυπηθούν και δεν μας 
πάρουν ολόκληρο το μηνιάτικο μόνο για 
ένα κομμάτι ψωμί;

Κάτι σε νταβατζιλίκι μου κάνει, αλλά πάλι, 
σε δημοκρατική χώρα ζούμε. Γίνονται αυτά 
τα πράγματα στις δημοκρατίες;
Α.Π.
Τελικά μπορεί να είναι όντως αγνές οι προθέ-
σεις της κυβέρνησης και να θέλει να στηρίξει 
τα νοικοκυριά, αλλά αν υποθέσουμε ότι η Αί-
γυπτος που μας πουλάει πατάτες, μας πουλού-
σε πατάτες τα τελευταία 20 χρόνια, όμως, ποτέ 
η πατάτα της δεν ‘άγγιξε τα 2 ευρώ το κιλό; Τι 
στην ευχή μας πήραν χαμπάρι και οι αγρότες 
της Αιγύπτου και αύξησαν την τιμή της πατάτας; 
Ή μήπως και αυτοί οι φουκαράδες - όπως και οι 
Έλληνες αγρότες την πουλάνε 20 λεπτά το κιλό 
και φτάνει στην Ελλάδα τα 2; Άντε τώρα εσύ να 
πιστέψεις ότι κάποιος δεν κάνει «πλάτες» στους 
μεσάζοντες και άρα ότι δεν υπάρχουν «νονοί». 
Ευτυχώς που έβγαλε η κυβέρνηση το καλάθι 
του νονού και δεν θα μείνουν τα βαπτηστήρια 
χωρίς λαμπάδα.
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Μαίρη Τσιακίρογλου: Οι ελεύθεροι επαγγελματίες 
και οι αυτοαπασχολούμενοι, επιλέγουν την χαμη-
λότερη βαθμίδα ασφάλισης γιατί απλούστατα δεν 
μπορούν να πληρώσουν την υψηλότερη που θα τους 
επιφέρει μεγαλύτερη σύνταξη και άρα ένα καλύτε-
ρο βιοτικό επίπεδο στο μέλλον.

Π. Τσακλόγλου: Υφυπουργός Εργασίας 
και Κοινωνικής Ασφάλισης της Ελλά-
δας: Επιλέγουν τις χαμηλές εισφορές, 
που όμως οδηγεί σε χαμηλό βιοτικό 
επίπεδο στο μέλλον

Σαφέστατα και η τοποθέτηση του υφυπουρ-
γού εργασίας δεν ευσταθεί και είναι μακριά 
από την πραγματικότητα.

Μαίρη Τσιακίρογλου: Οι ελεύθεροι 
επαγγελματίες και οι αυτοαπασχολού-
μενοι, επιλέγουν την χαμηλότερη βαθ-
μίδα ασφάλισης γιατί απλούστατα δεν 
μπορούν να πληρώσουν την υψηλότε-
ρη που θα τους επιφέρει μεγαλύτερη 
σύνταξη και άρα ένα καλύτερο βιοτικό 
επίπεδο στο μέλλον.

Ρωτήσαμε σχετικά την πρόεδρο της ΟΕΒΕ 
Μαίρη Τσιακίρογλου αν συμφωνεί με την το-
ποθέτηση του υφυπουργού και η απάντηση 
της ξεκάθαρη. “Οι ελεύθεροι επαγγελματίες 
αδυνατούν να πληρώσουν – ενώ το θέλουν 
– υψηλές εισφορές γιατί απλούστατα σε ορι-
σμένες επιχειρήσεις, ακόμη και η κατώτατη 
εισφορά, είναι πρόβλημα και δεν είναι τυ-
χαίο το γεγονός ότι οι μισοί και παραπάνω 
συνάδελφοί μας χρωστούν στα ασφαλιστικά 
ταμεία”.

Είναι γεγονός ότι η τοποθέτηση του υφυ-

πουργού προκάλεσε σάλο στην αγο-
ρά και τα σχόλια που ακούγονται και 
καταγράφονται είναι όχι θετικά για 
τα λόγια του Υφυπουργού. Άλλωστε, 
κανένας δεν ξεχνά τον μεγάλο βρα-
χνά που ακούσει στο όνομα ΤΕΒΕ. 
Με λίγα λόγια, ο υφυπουργός πι-
στεύει ότι δεν θέλουν οι επαγγελμα-
τίες και οι αυτοαπασχολούμενοι κα-
λύτερο βιοτικό επίπεδο στο μέλλον;

Είναι γεγονός ότι η αγορά αδυνατεί 
να ανταπεξέλθει στην βαριά φορο-
λογία και φυσικά στο ασφαλιστικό 
κόστος που οδηγεί με μαθηματική 
ακρίβεια στον περιορισμό των δρα-
στηριοτήτων και πολλές φορές στο 
κλείσιμο των επιχειρήσεων.

Κατά την ταπεινή μας γνώμη, η το-
ποθέτηση του κ. υφυπουργού δείχνει 
το διαχρονικό πρόβλημα των κυβερ-
νήσεων όλων των κομμάτων, ότι δη-
λαδή, κοιτάζοντας τους αριθμούς και 
τους αυξητικούς δείκτες της οικονο-
μίας, οι οποίοι μπορεί μεν να είναι 
θετικοί και αυτό να είναι μέτρο σύ-
γκρισης στην Ευρώπη, στην Ελλάδα 
όμως, συμβαίνει το ακριβώς αντίθε-
το. Όσο οι αριθμοί ευημερούν, τόσο 
φτωχαίνουν οι πολίτες.

Δυστυχώς για μία ακόμη φορά απο-
δεικνύεται ότι οι κυβερνόντες μέσα 
από τον γυάλινο κόσμο τους, αδυνα-
τούν να αντιληφθούν την πραγματι-
κότητα που για τους επαγγελματίες 
και τους αυτοαπασχολούμενους δεν 
έχει καμία σχέση με τους αριθμούς 
που καταγράφουν οι δείκτες των 
υπουργείων.

Ξεκίνησαν οι διεργασίες για 
τις εκλογές του Επιμελητηρίου;

Είναι γεγονός ότι 
μέλη της διοικού-
σας στις μεταξύ 
τους κουβέντες 
κάνουν αναφορά 
ακόμη και γι ανε-
ξάρτητο επιμελη-
τηριακό συνδυα-
σμό. Είδομεν.

Πληροφορίες αναφέρουν ότι επιμελητηριακά και μη 
στελέχη του ΕΒΕ Ξάνθης  προετοιμάζονται για τις εκλο-
γές των επιμελητηρίων, χωρίς βέβαια να είναι σίγουρο 
ότι αυτές θα πραγματοποιηθούν τον Δεκέμβριο του 
τρέχοντος έτους.

Όπως και να έχει το θέμα, οι πληροφορίες μας λένε, ότι 
οι ζυμώσεις ξεκίνησαν χωρίς όμως να διευκρινίζεται αν 
αυτές οι διεργασίες και τα πρόσωπα – που προέρχο-
νται από τον ίδιο πολιτικό χώρο με τον νυν πρόεδρο Σ. 
Μωραίτη – που μιλούν, προς το παρών μεταξύ τους,  θα 
σταθούν απέναντι στον πρόεδρο ή θα προσπαθήσουν να 
τον καθελκύσουν από τον επιμελητηριακό θώκο.

ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΟ/Να τα λέμε και 
αυτά/γκρίνια συνεργατών Τοψίδη 
για τον εναγκαλισμό του με την ΝΔ

Για να λέμε του στρα-
βού το δίκιο, ο Χ. Τοψί-
δης είναι πολιτικός και 
ως πολιτικός κοιτάζει το 
δικό του πολιτικό μέλ-
λον, ανεξάρτητα από το 
τι λένε στελέχη του και 
πρώην συνοδοιπόροι 
του στον προεκλογικό 
αγώνα.

Ποιο συγκεκριμένα 
συνοδοιπόροι του λένε 
ότι κακώς ο Χ. Το-
ψίδης εναγκαλίζεται 
τόσο στενά με την ΝΔ 
όπου και ήταν παρό-
ντας στο συνέδριο και 
φωτογραφήθηκε με 
αρκετά στελέχη του κυ-
βερνόντος κόμματος,  
την στιγμή που η ΝΔ 
στις εκλογές του 23 τον 
θεωρούσε αντάρτη και 
στήριξε εμφανέστατα 
τον Χ. Μέτιο, ανεξάρ-
τητα αν ο Χ. Τοψίδης 
δεν έκρυψε ότι προέρ-
χεται από την ΝΔ.
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Εδώ βέβαια θα 
πρέπει να πού-
με στα πικραμέ-
να στελέχη του 
Χ. Τοψίδη, ότι 
καβάλα στην 
εξουσία πλέον ο 
Χ. Τοψίδης, θα 
προσπαθήσει να 
εργαστεί για το 
δικό του πολιτι-
κό μέλλον, έστω 
και μέσα από 
τους κόλπους 
της ΝΔ, η οποία 
τον είχε σε όλες 
τις προεκλογικές 
εκστρατείες κάτι 
περίπου ως «πα-
ραπαίδι».

Άρα οι πικραμέ-
νοι του συνοδοι-
πόροι του  κακώς 
διαμαρτύρονται 
αφού εάν ήταν 
στην θέση του Χ. 
Τοψίδη θα έκα-
ναν ακριβώς το 
ίδιο.

Σημασία έχει 
στην προκειμένη 
περίπτωση, ο Χ. 
Τοψίδης, να δώ-
σει την αίσθηση 
ότι η Περιφέρεια 
είναι κοντά στον 
πολίτη, και αν 
μπορεί να τους 
φέρει κοντύτε-
ρα στην Περιφε-
ρειακή διοίκηση 
πατάσσοντας την 
γραφειοκρατία,  
π ρ ο τ ε ί ν ο ν τ α ς 
έργα και δράσεις 
που θα κάνουν 
καλύτερη την 
καθημερινότητα 
τους, τότε ας συ-
νεργαστεί και με 
το ΚΚΕ.

Συγχαρητήρια 
στους μαθητές και 
εκπαιδευτικούς του 
Γυμνασίου και Λυ-
κείου Αβδήρων

Ο Δήμαρχος Αβδήρων εκ-
φράζει τα θερμά του συγ-
χαρητήρια στους μαθητές 
του Γυμνασίου και Λυκείου 
Αβδήρων και στους εκπαι-
δευτικούς του προγράμμα-
τος για την κατάκτηση του 
1ου Πανελλήνιου Βραβείου 
Κοινωνικής Καινοτομίας 
2024.

Οι μαθητές του Γυμνασίου 
και Λυκείου κατέκτησαν το 
1ο Βραβείο στο διαγωνισμό 
με την καινοτόμα ιδέα τους 
School Buddy, μια ψηφιακή 
πλατφόρμα η οποία διευ-
κολύνει την αναδιανομή 
εκπαιδευτικού υλικού μετα-
ξύ σχολείων και την εύρεση 
χορηγών για τις ανάγκες 
τους.

Είμαι ιδιαίτερα χαρούμε-
νος που αυτές οι ενέργειες 
πραγματοποιούνται από 
μαθητές που φοιτούν σε 
σχολεία του Δήμου μας και 
βέβαιος ότι τα παιδιά και 
οι εκπαιδευτικοί τους θα 
συνεχίσουν τις προσπάθειές 
τους με στόχο τις θετικές 
αλλαγές στην κοινωνία.

Εύχομαι καλή επιτυχία στην 
ομάδα School Buddy στον 
Παγκόσμιο Διαγωνισμό 
που θα εκπροσωπήσουν την 
Ελλάδα.

“Πορτιέρη”, υπάλληλο της Π.Ε. 
Ξάνθης, απέκτησε ο Αντιπεριφε-
ρειάρχης κ. Χατζηγγενέ;

Τελικά μάλλον νέα ήθη και έθιμα επιβάλλει η διοί-
κηση Τοψίδη στην Περιφέρεια αφού υπάλληλος που 
υπηρετούσε σε κρίσιμο πόστο στην διεύθυνση των 
συγκοινωνιών, πληροφορούμε θα ότι με παράτυπες 
ενέργειες και την σιωπηλή συναίνεση του προϊστα-
μένου και της Αντιπεριφερειάρχου κας Μπρίκα, ο εν 
λόγω υπάλληλος, τοποθετήθηκε έξω από την πόρτα 
του κ. Χατζηγγενέ και επιλέγει ποιος από τους επι-
σκέπτες θα περάσει στο γραφείο του αντιπεριφε-
ρειάρχη εν ήδη τροχονόμου.

Σύμφωνα με ασφαλής πληροφορίες μας, εκτός από 
την υπάλληλο της νομαρχίας που απασχολεί ο αντι-
περιφερειάρχης κύριος Χατζηγγενέ Ιρφάν, απέσπα-
σε υπάλληλο από το τμήμα συγκοινωνιών και μετα-
φορών έξω από την πόρτα του, ο οποίος, όπως μας 
λένε οι πληροφορίες και επιλέγει ποιος πολίτης θα 
«ενοχλήσει» τον Κύριο Αντιπεριφερειάρχη και φυ-
σικά τα ερωτήματα που προκύπτουν από αυτήν την 
πρωτοβουλία είναι εύλογα.

Ποιος αποφάσισε την μετακίνηση του υπαλλήλου 
για να παριστάνει τον πορτιέρη στον κ. Χατζηγγενέ, 
στερώντας της υπηρεσίες του από τους πολίτες;

Πόσο σύννομο είναι αυτό; Τηρήθηκαν οι προβλεπό-
μενες διαδικασίες για την μετακίνηση του υπαλλή-
λου;

Τι λέει ο προϊστάμενος του τμήματος του εν λόγω 
υπαλλήλου που οι πολίτες πληρώνουν από το υστέ-
ρημά τους για να τους εξυπηρετεί και όχι να εξυπη-
ρετεί τις ανάγκες του Αντιπεριφερειάρχη;

Τι λέει για όλα αυτά η κ. Μπρίκα;

Θα επανέλθουμε με περισσότερες πληροφορίες.

Α.Π.

Δεν γνωρίζουμε 
τον φόρτο 
εργασίας του κ. 
Χατζηγγενέ για να 
χρειάζεται 
ρυθμιστή κυκλο-
φορίας έξω από το 
γραφείο του.

Το είδαμε και αυτό 
σε αυτή την Χώρα.
Βουλευτές λύνουν 
τα «προβλήματα»  
του Ελληνικού Λαού 
μέσα στην Βουλή, με 
μπουνιές

ΕΛΛΗΝΕΣ ΠΟΛΙΤΕΣ ΔΩΣΤΕ 
ΕΠΙΤΕΛΟΥΣ ΜΕ ΤΗΝ ΨΗΦΟ ΣΑΣ 
ΣΤΗΝ ΒΟΥΛΗ, ΤΟΝ ΡΟΛΟ ΠΟΥ 
ΤΗΣ ΑΞΙΖΕΙ
Είμαι θυμωμένος, εξορ-
γισμένος θα έλεγα, με τις 
μπουνιές που έπεσαν μέσα 
στην βουλή και δεν με εν-
διαφέρει αν στον καυγά 
συμμετείχαν βουλευτές από 
την Χρυσή Αυγή ή από  τους 
Σπάρτακους ή από την δεξιά 
ή από την αριστερά, αυτό με 
αφήνει παντελώς αδιάφορο. 

Είμαι θυμωμένος με τους 
Έλληνες πολίτες που στέ-
κονται μπροστά στην κάλ-
πη και άκριτα, χωρίς ίχνος 
σεβασμού του εαυτού τους 
στέλνει στην Βουλή ανθρώ-
πους οι οποίοι δεν εκπροσω-
πούν τον ίδιο και την οικο-
γένειά του αλλά το δικό τους 
πάθος με την πολιτική και 
την εξοικονόμηση της βου-
λευτικής ασυλίας.

Δυστυχώς με απόφαση των 
Ελλήνων Πολιτών στα έδρα-
να της Βουλής κάθονται 
τραμπούκοι, απατεώνες, 
κλέφτες και λωποδύτες.

Ειλικρινά αυτός είναι ι πε-
ρήφανος Ελληνικός Λαός;
Αυτοί είναι οι Έλληνες που 
οι πρόγονοί τους έδωσαν και 
την τελευταία σταγόνα του 
αίματος τους για να μπορεί 
το κάθε κατακάθι να μετα-
τρέπει την Βουλή των Ελλή-
νων σε καφενέ και ρινγκ;;
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Πέντε αλήθειες για τη μειονοτική εκπαίδευση
Γράφει η Μ. Κοσμίδου, Αναπληρώτρια Διευ-
θύντρια Περιφερειακής Διεύθυνσης Πρωτο-
βάθμιας και Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης 
Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης
[Το παρόν κείμενο αποτελεί απάντηση στα σχόλια του 
βουλευτή Ροδόπης Οζγκιούρ Φερχάτ στη Βουλή στη 
συζήτηση του νομοσχεδίου για τα ιδιωτικά 
πανεπιστήμια]

Αλήθεια πρώτη
Στη Θράκη λειτουργούν 311 
δημόσια δημοτικά σχολεία, 
όπου φοιτούν 15.250 μαθη-
τές (από 16.455 το 2020) 
ανεξαρτήτως θρησκεύμα-
τος. Ταυτόχρονα, με βάση 
τη συνθήκη της Λωζάννης 
και τα σχετικά μορφωτικά 
πρωτόκολλα, λειτουργούν 
90 μειονοτικά δημοτικά 
σχολεία (47 στη Ροδόπη, 
34 στην Ξάνθη και 9 στον 
Έβρο), όπου φοιτούν 3.255 
μαθητές (από 4.542 το 
2020).

Αλήθεια δεύτερη

Όπως και στην υπόλοιπη 
επικράτεια, ο πληθυσμός 
της περιοχής μειώνεται. 
Αντίστοιχα, μειώνονται οι 
μαθητές. Όλοι γνωρίζουν ότι 
χωρίς μαθητές δεν μπορεί 
να υπάρξει σχολείο. Κάτω, 
λοιπόν, από έναν κρίσιμο 
αριθμό μαθητών, τα σχο-
λεία συγχωνεύονται ώστε να 
υπάρχει ο ελάχιστος απαι-
τούμενος αριθμός μαθητών 
για να μπορεί το σχολείο 
να τους προσφέρει όλα όσα 

πρέπει. Εξαίρεση στον γε-
νικό κανόνα υπάρχει όταν 
η γεωγραφία δεν αφήνει 
καμία επιλογή (π.χ. νησιά 
ή ιδιαίτερα απομονωμένοι 
ορεινοί οικισμοί). Η διαδι-
κασία αυτή είναι συνηθισμέ-
νη και γνωστή σε όλους ήδη 
από τη δεκαετία του 1980. 
Και πάντα, σε όλη την Ελλά-
δα, η συγχώνευση σχολείων 
συνοδεύεται από φυσιολο-
γικές αντιδράσεις διότι ποτέ 
και για κανέναν δεν είναι 
ευχάριστο ένα σχολείο να 
αναστέλλει την λειτουργία 
του και να συγχωνεύεται με 
ένα άλλο, καθώς προκαλεί 
πρακτικά προβλήματα σε 
γονείς και εκπαιδευτικούς 
ενώ πολλές φορές θεωρείται 
η συμβολική παραδοχή ότι 
ένα χωριό δεν έχει αρκετό 
πληθυσμό. Δεν φταίει όμως 
η Διεύθυνση Πρωτοβάθμιας 
Εκπαίδευσης που ένα χω-
ριό δεν έχει αρκετά παιδιά. 
Όπως και στην υπόλοιπη 
Ελλάδα, οι αντιδράσεις για 
τη συγχώνευση σχολείων 
κρατούν έναν χρόνο, όσο 
δηλαδή χρειάζεται για να 
δουν οι γονείς ότι τελικά η 
συγχώνευση λειτουργεί θε-
τικά για τα παιδιά τους.

Αλήθεια τρίτη
Η μειονοτική εκπαίδευση 
απολαμβάνει πολλά προνό-
μια. Παραδείγματος χάριν 
το όριο για την αναστολή 
λειτουργίας των δημοσίων 
σχολείων είναι 15 μαθητές 
(με έναν εκπαιδευτικό ανά 
τμήμα) ενώ για τα μειονοτι-
κά σχολεία είναι 9 μαθητές 
(με δύο εκπαιδευτικούς ανά 
τμήμα). Τα μειονοτικά σχο-
λεία όχι μόνο λειτουργούν 
με διπλάσιο αριθμό εκπαι-
δευτικών απ’ ότι τα δημό-
σια σχολεία αλλά ενισχύο-
νται ακόμα περισσότερο με 
εκπαιδευτικό προσωπικό. 
Έτσι, πολλά μειονοτικά σχο-
λεία όχι μόνο λειτουργούν 
ενώ θα έπρεπε να έχει ανα-
σταλεί η λειτουργία τους 
αλλά λειτουργούν με περισ-
σότερες τάξεις απ’ ότι θα 
έπρεπε εάν ακολουθούνταν 
όσα ισχύουν στα δημόσια 
σχολεία. Έτσι π.χ. το μειο-
νοτικό σχολείο Λυκείου (43 
μαθητές), η α’ δημοτικού 
λειτουργεί ως ανεξάρτητο 
τμήμα με μόλις 2 μαθητές 
(ενώ αν ήταν δημόσιο θα 

είχε συγχωνευθεί με τη β’ 
δημοτικού). Στο δε μειονο-
τικό σχολείο Χρύσας (44 
μαθητές), α’ και β’ δημο-
τικού λειτουργούν ως ανε-
ξάρτητα τμήματα με μόλις 
4 και 5 μαθητές αντίστοιχα 
(ενώ αν ήταν δημόσιο θα 
είχαν συγχωνευθεί).

Αλήθεια τέταρτη

Λόγω ακριβώς της προνο-
μιακής μεταχείρισης των 
μειονοτικών σχολείων το 
2023 ανεστάλη η λειτουρ-
γία 19 δημοσίων σχολείων 
αλλά μόλις 9 μειονοτικών. 
Εάν υπήρχε ίση μεταχεί-
ριση μεταξύ δημοσίων και 
μειονοτικών σχολείων, θα 
έπρεπε να είχε ανασταλεί 
η λειτουργία 38 μειονοτι-
κών σχολείων και όχι μόνο 
9. Αποκαλυπτική είναι 
και η αναλογία δημοσίων 
και μειονοτικών σχολείων 
στην περιοχή. Στην Ξάν-
θη, υπάρχουν 33 δημόσια 
δημοτικά με 5.185 μαθη-
τές (μ.ο. 157 μαθητές ανά 
σχολείο) και 34 μειονοτικά 
με 1.388 μαθητές (μ.ο. 41 
μαθητές ανά σχολείο). Στη 
Ροδόπη, υπάρχουν 25 δη-

μόσια δημοτικά με 3.268 
μαθητές (μ.ο. 131 μαθητές 
ανά σχολείο) και 47 μει-
ονοτικά με 1.603 μαθη-
τές (μ.ο. 34 μαθητές ανά 
σχολείο). Στον δε Έβρο, 
υπάρχουν 49 δημόσια 
δημοτικά με 6.172 μαθη-
τές (μ.ο. 126 μαθητές ανά 
σχολείο) και 9 μειονοτικά 
με 264 μαθητές (μ.ο. 29 
μαθητές ανά σχολείο). 
Το 70% των μειονοτικών 
σχολείων στη Θράκη εί-
ναι ολιγοθέσια (Ξάνθη 
62%, Ροδόπη 75%, Έβρος 
78%). Αντιθέτως, μόλις 
7% των δημοσίων είναι 
ολιγοθέσια.

Αλήθεια πέμπτη

Η ελληνική Πολιτεία έχει 
αναλάβει εξ ολοκλήρου 
το κόστος της μεταφοράς 
των μαθητών, καθώς και 
τα λειτουργικά έξοδα των 
μειονοτικών σχολείων 
(συμπεριλαμβανομένης 
της καθαριότητας). Την 
κρατική αυτή χρηματοδό-
τηση διαχειρίζεται όμως 
η εκάστοτε σχολική εφο-
ρεία, τα μέλη της οποίας 
προέρχονται (και εκλέγο-
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νται) από τους ίδιους τους 
γονείς των μαθητών. Τούτο 
έχει σαφές αντίκρισμα και 
στον εξοπλισμό των μειο-
νοτικών σχολείων, ο οποίος 
συχνά υπερέχει έναντι των 
δημοσίων: π.χ. το (10/θέ-
σιο) 1ο μειονοτικό δημοτικό 
Κομοτηνής διαθέτει 12 δια-
δραστικούς πίνακες, ενώ 
το (12/θέσιο) 4ο δημόσιο 
δημοτικό Κομοτηνής απέ-
κτησε πρόσφατα τον πρώ-
το του διαδραστικό πίνακα.

Ως αποτέλεσμα, με μέσο 
όρο 35 μαθητές ανά μειο-
νοτικό σχολείο σε όλη τη 
Θράκη (ενώ στα δημόσια 
σχολεία ο μέσος όρος είναι 
147 μαθητές ανά σχολείο), 
η μειονοτική εκπαίδευση 
υπερχρηματοδοτείται επί 
δεκαετίες. Επί παραδείγ-
ματι, η συνολική δαπάνη 
για τα μειονοτικά σχολεία 
του σχολ. έτους 2021-22 
κυμάνθηκε στα 3.800 ευρώ 
ανά μαθητή, τη στιγμή που 
για τα  δημόσια δημοτικά 
της Θράκης κυμάνθηκε στα 
3.200 ευρώ ανά μαθητή. 
Σε όλα αυτά, θα πρέπει να 
συνυπολογιστούν και τα 
δεκάδες εκατομμύρια ευρώ 
του προγράμματος Φρα-
γκουδάκη-Δραγώνα («Εκ-
παίδευση των παιδιών της 
μουσουλμανικής μειονότη-
τας στη Θράκη»).

Η Ελλάδα  όχι απλώς εφαρ-
μόζει με πλήρη σεβασμό τη 
Συνθήκη της Λωζάννης και 
τα μορφωτικά πρωτόκολλα, 
αλλά έχει διαμορφώσει -και 
σωστά- ένα εντυπωσιακά 
προνομιακό πλαίσιο στήρι-
ξης της μειονοτικής εκπαί-
δευσης. Επί παραδείγματι, 
η κάλυψη της μισθοδοσίας 
του εκπαιδευτικού προ-
σωπικού των μειονοτικών 

δημοτικών σχολείων δεν 
αποτελεί υποχρέωση της 
Ελλάδας. Ωστόσο, η ελλη-
νική Πολιτεία αποφάσισε 
μόνη της να μισθοδοτήσει 
το εκπαιδευτικό προσω-
πικό των μειονοτικών δη-
μοτικών σχολείων ώστε 
οι γονείς να απαλλαχθούν 
από το οικονομικό βάρος, 
το οποίο θα λειτουργού-
σε ως αντικίνητρο για την 
φοίτηση των παιδιών τους 
στα μειονοτικά σχολεία, 
σε σχέση με τα δημόσια 
σχολεία.

Είναι απολύτως θεμι-
τό να μην υπάρχει γε-
νική συμφωνία για τις 
μελλοντικές εκπαιδευ-
τικές πολιτικές σε μια 
δημοκρατική κοινω-
νία. Όμως, η συζήτηση 
οφείλει να εδράζεται 
σε πραγματικά στοι-
χεία.. Η επίμονη άρνη-
ση ορισμένων προκα-
λεί δίκαιη απορία για 
τα πραγματικά κίνητρα 
της στάσης τους. Αλλά, 
για εμάς, τους εκπαι-
δευτικούς, το μόνο που 
έχει σημασία είναι τα 
παιδιά και το μέλλον 
τους. Γι’ αυτό, οφείλου-
με, είτε βρίσκονται στο 
δημόσιο σχολείο, είτε 
στο μειονοτικό, να τους 
προσφέρουμε το καλύ-
τερο δυνατό περιβάλ-
λον για να αναπτύξουν 
τις δεξιότητες και τις 
ικανότητές τους. Και 
αυτό, πάντοτε με σε-
βασμό στην ταυτότητά 
τους και πίστη στην πα-
τρίδα μας η οποία εξα-
σφαλίζει σε όλους τους 
πολίτες της ένα μέλλον 
δημοκρατίας και ευη-
μερίας στην ενωμένη 
Ευρώπη.

Βαγγέλης Ακτσαλής, πρόεδρος Δημιουργίας: ΜΙΑ 
ΜΈΡΑ ΣΤΗΝ ΑΡΧΌΝΤΙΣΣΑ ΤΗΣ ΘΡΆΚΗΣ: 
-Συνάντηση Ακτσαλή με τον δήμαρχο Στράτο Κοντό

Η αναφορά γίνεται γιατί δυστυχώς, αυτές 
οι φωνές που ακούγονται για την Ξάνθη 
και την Θράκη λέγονται μόνο προεκλογικά 
και μετά ή το πολιτικό σύστημα τις πνίγει, 
ή όταν κάποιοι που λένε αυτά τα λόγια για 
την Θράκη, όταν αναλαμβάνουν τα ηνία της 
εξουσίας τα ξεχνούν.

Αναρτώ το άρθρο  γιατί διάβασα λίγες 
και καθαρές κουβέντες για την Θρά-
κη. Τον συγκεκριμένο πολιτικό φορέα 
δεν τον γνωρίζω ούτε και τα πρόσωπα 
που το απαρτίζουν και η αναφορά γί-
νεται γιατί δυστυχώς, αυτές οι φωνές 
που ακούγονται για την Ξάνθη και την 
Θράκη λέγονται μόνο προεκλογικά και 
μετά ή το πολιτικό σύστημα τις πνίγει, 
ή όταν κάποιοι που λένε αυτά τα λόγια 
για την Θράκη, όταν αναλαμβάνουν τα 
ηνία της εξουσίας τα ξεχνούν.

Ελπίζουμε η ΔΗΜΙΟΥΡΓΙΑ να μην ξεχάσει 
αυτά που λέει για την Ξάνθη και την Θράκη, 
εκλεγεί δεν εκλεγεί.

Τι αναφέρει η ανακοίνωση της ΔΗΜΙ-
ΟΥΡΓΙΑΣ.

Χτες, 19/4/24, είχα τη χαρά να περιοδεύ-
σω ως πρόεδρος της #ΔΗΜΙΟΥΡΓΊΑΣ στην 
Ξάνθη.
Ευχαριστώ πολύ:
– τον Δήμαρχο Ξάνθης Κο Στράτο Κοντό για 
την ενημέρωση σχετικά με τα προβλήματα 
της τοπικής κοινωνίας
– τους Κους Ντελί Χασάν κ Σερ. Καλούτσα 
για την ξενάγηση στις εγκαταστάσεις της 
γαλακτοβιομηχανίας “Ροδόπη”, όπου παρά-
γονται υψηλής ποιότητας εξαγώγιμα προϊό-
ντα
– τον Κο Σαραντίδη για την αντίστοιχη ξε-
νάγηση στα θερμοκήπια Ξάνθης, τα οποία 
εκμεταλλεύονται το υπέδαφος για την παρα-
γωγή υδροπονικών οπωροκηπευτικών
-… κ φυσικά όλους τους φίλους κ τα μέλη του 
κόμματός μας, που παρευρέθηκαν στην εκ-
δήλωση που διοργανώθηκε στην Ξάνθη
Τα δικά μου συμπεράσματα:
η ευαίσθητη εθνικά περιφέρεια της Θράκης 
πάσχει, όπως όλη η επικράτεια, από έλλειψη 

ενός συνεκτικού εθνικού οράματος που θα 
οδηγήσει στη βιώσιμη, αειφόρο ανάπτυξη, 
αντί της επίπλαστης, γραφειοκρατικής δια-
χείρισης που χαρακτηρίζει ΚΑΙ την τωρινή 
κυβέρνηση
άνθρωποι με όραμα, όπως οι ιδιοκτήτες 
των 2 παραγωγικών μονάδων που επισκε-
φθήκαμε, μπορούν να επιχειρήσουν, να δη-
μιουργήσουν κ να μεγαλουργήσουν, αρκεί 
το κράτος να δημιουργήσει το κατάλληλο 
πλαίσιο (που αν το είχε κάνει αυτές οι φω-
τεινές περιπτώσεις θα ταν κανόνας, αντί 
για εξαιρέσεις)
κάτω από την ευλογημένη ελληνική γη, 
υπάρχουν γεωθερμικά πεδία που μένουν 
ανεκμετάλλευτα, έλλειψη ενός εθνικού 
σχεδίου εκμετάλλευσης ενός θησαυρού 
που πάει χαμένος, σε μια περίοδο μάλιστα 
που η ενέργεια είναι χρυσός!
Τέλος, ειδική μνεία χρήζει στους Thomas 
Epitropou κ Zoe Bana Epitropou για την 
άψογη φιλοξενία κ το γεωπονικό κλιμάκιο 
της Δημιουργίας, αποτελούμενο από τους 
Μάλαμας Κουφοκώτσιος κ ΔΗΜΟΣΘΕ-
ΝΗΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ που με συνό-
δευσαν, ενημερώνοντάς με για τα σχετικά 
ζητήματα!
Τους ευχαριστώ πολύ όλους τους.
Η χώρα δεν έχει την πολυτέλεια να χαραμί-
ζει άλλες ευκαιρίες κ τα παιδιά της τα ίδια 
εξαιτίας της αβελτηρίας μιας πολιτικής ελίτ 
που μόνη της έγνοια είναι η διαιώνιση της 
εξουσίας της.
Υπάρχει Ελλάδα και εκτός Κολωνακίου κ η 
#ΔΗΜΙΟΥΡΓΊΑ #Κοινότητα_ Πολιτών εί-
ναι εδώ για να εκφράσει αυτή την πολιτικά 
ορφανή, βουβή πλειοψηφία της Ελλάδας 
της παραγωγής, του μόχθου και της Δημι-
ουργίας, λέγοντας τα #αυτονόητα κ παρά-
γοντας #πολιτική_ από_ πολίτες.



ΗΧΩ 
ΤΗΣ ΘΡΑΚΗΣ ΤΕΤΑΡΤΗ 1 ΜΑΙΟΥ  2024  

10 Πολιτική

Δήμαρχος Ξάνθης Ευστράτιος Κοντός: «Εύχομαι το 
φεστιβάλ να αποτελέσει πηγή έμπνευσης και χαράς για 
όλους μας».
Τελετή έναρξης του 9ου φε-
στιβάλ “Ξάνθη Πόλις Ονεί-
ρων Μουσικών Σχολείων”

Κάλεσε τους επισκέπτες, να εξε-
ρευνήσουν τον πανέμορφο δήμο, 
να περιπλανηθούν στα γραφικά 
σοκάκια της Παλιάς Πόλης, να 
απολαύσουν την παραδοσιακή φι-
λοξενία και την χριστή φύση όλων 
των Ξανθιωτών.  

Η τελετή έναρξης του 9 ου φεστιβάλ «Ξάν-
θη – Πόλις Ονείρων Μουσικών Σχολείων» 
πραγματοποιήθηκε την Τετάρτη 24 Απριλίου 
στις 8:00 το βράδυ, παρουσία πλήθους κό-
σμου στην κεντρική πλατεία της Ξάνθης με 
τη συναυλία του Μουσικού Σχολείου Ξάνθης, 
η οποία ήταν είναι αφιερωμένη στον μεγάλο 
Έλληνα συνθέτη Μίκη Θεοδωράκη.

Η συναυλία συνδιοργανώθηκε από το Μου-
σικό Σχολείο Ξάνθης, τον Δήμο Ξάνθης και 
την Περιφερειακή Ενότητα Ξάνθης.

Ο Χ. Βαρδικεδόγλου Διευθυντής του μου-
σικού σχολείου, στον σύντομο χαιρετισμό του 
ανέφερε ο θεσμός ξεκίνησε από το Μουσικό 
Σχολείο της Ξάνθης το 2014 και αποτελεί 
ορόσημο για το σχολείο. Για πέντε ημέρες, 
όπως σημείωσε, η πόλη μετατρέπεται σε μία 
απέραντη μουσική σκηνή με πρωταγωνιστές 
μαθητές και μαθήτριες.

Στόχος είναι να αναδείξει την μουσική ως γέ-
φυρα επικοινωνίας σε άτομα και λαούς, προ-
βάλλοντας το μήνυμα της αγάπης και τις συ-
ναδέλφωσης όλων. «22 Μουσικά Σχολεία και 
ένα από την Ρουμανία, με εκατοντάδες μα-
θητές και εκπαιδευτικούς, θα φιλοξενηθούν 
στην πόλη μας».

Τέλος,  ευχαρίστησε τον δήμο Ξάνθης, την 
Περιφέρεια, τον σύλλογο γονέων και κηδε-
μόνων και τους εκατοντάδες εθελοντές.

Δήμαρχος Ξάνθης Ευστράτιος Κοντός

Στην συνέχεια τον λόγο πήρε ο δήμαρχος Ξάν-
θης Ευστράτιος Κοντός, ο οποίος καλωσόρι-
σε τα σχολεία και  τους παρευρισκόμενους 

στην Κεντρική Πλατεία της Ξάνθης, 
λέγοντας πώς για μία ακόμη χρονιά, ο 
δήμος, στηρίζει αυτό το φεστιβάλ. «Με 
ιδιαίτερη χαρά σας καλωσορίζω στην 
9η διοργάνωση του Φεστιβάλ Ξάνθης 
Πόλις Ονείρων και είμαστε ενθουσια-
σμένοι που θα μοιραστούμε μαζί σας 
αυτή την μουσική γιορτή. Για τις επόμε-
νες ημέρες, η Ξάνθη, μεταμορφώνεται 
σε μία μεγάλη μουσική σκηνή όπου μα-
θητές και καθηγητές από μουσικά σχο-
λεία όλης της Ελλάδας, θα μοιραστούν 
μαζί μας, το πάθος και το ταλέντο τους 
για την μουσική. Το Φεστιβάλ Μουσι-
κών σχολείων είναι μια γιορτή της μου-
σικής, της νεανικής δημιουργίας, και 
της πολιτιστικής ανταλλαγής. Αυτό το 
φεστιβάλ, είναι αφιερωμένο στην μου-
σική εκπαίδευση  και την καλλιτεχνική 
ανάπτυξη των νέων μας και εξελίσσε-
ται χρόνο  με το χρόνο, αγγίζοντας όλο 
και περισσότερους φίλους του πολι-
τισμού από όλη την Ελλάδα. Η Ξάνθη 
μας, ένας δήμος με πλούσια ιστορία και 
ζωντανή πολιτιστική κληρονομιά, δια-
χρονικά, αναδεικνύει και προωθεί τον 
πολιτισμό σε κάθε του μορφή. Πιστεύ-
ουμε ακράδαντα ότι ο πολιτισμός απο-

τελεί θεμέλιο λίθο για την πρόοδο και την ευημερία της 
κοινωνίας μας, καλλιεργεί αξίες, ενισχύει την κοινωνική 
συνοχή, προσφέρει πνευματική τροφή και ψυχαγωγεί και 
εμπνέει τους συμπολίτες μας. Σας προσκαλούμε λοιπόν 
να απολαύσετέ ένα συναρπαστικό μουσικό ταξίδι».

Στην συνέχεια, κάλεσε τους επισκέπτες, να εξερευνήσουν 
τον πανέμορφο δήμο, να περιπλανηθούν στα γραφικά σο-
κάκια της Παλιάς Πόλης, να απολαύσουν την παραδοσι-
ακή φιλοξενία και την χριστή φύση όλων των Ξανθιωτών.  
Ευχαρίστησε την Περιφέρεια και τον δήμο Αβδήρων για 
την άψογη συνεργασία καθώς και τους εκπαιδευτικούς 
του μουσικού σχολείου.

Τέλος, ευχαρίστησε ιδιαίτερα του εθελοντές που στηρί-
ζουν με ανιδιοτέλεια αυτό το φεστιβάλ λέγοντας χαρα-
κτηριστικά. «Τέλος εύχομαι το φεστιβάλ να αποτελέσει 
πηγή έμπνευσης και χαρά για όλους μας».
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Συνεδρίαση Τοπικού 
Επιχειρησιακού Συντονιστικού 
Οργάνου Πολιτικής 
Προστασίας στον Δήμο 
Τοπείρου ενόψει της 
αντιπυρικής περιόδου

Συνεδρίασε την Τετάρτη 24 Απριλίου 2024 
το Τοπικό Επιχειρησιακό Συντονιστικό Όρ-
γανο Πολιτικής Προστασίας (Τ.Ε.Σ.Ο.Π.Π.) 
υπό τον Δήμαρχο Τοπείρου Θωμά Μίχογλου, 
με σκοπό τον καλύτερο δυνατό συντονισμό 
όλων των εμπλεκομένων φορέων για την 
αντιμετώπιση κινδύνων από την εκδήλωση 
πυρκαγιών, εν όψει της έναρξης της αντιπυ-
ρικής περιόδου έτους 2024.

Κατά τη συζήτηση αναφέρθηκαν ζητήμα-
τα που έχουν αντιμετωπιστεί στο παρελθόν, 
ενώ παράλληλα έγιναν προτάσεις με στόχο 
την ενίσχυση της πρόληψης και βελτίωση του 
βαθμού ετοιμότητας των εμπλεκόμενων φο-
ρέων.

Ειδικότερα, για την πρόληψη και αντιμετώπι-
ση κινδύνων από την εκδήλωση πυρκαγιών, 
εκφράστηκε η αναγκαιότητα να ενισχυθεί η 
επιχειρησιακή ετοιμότητα ώστε να τίθεται 
σε άμεση κινητοποίηση ο μηχανισμός, βάσει 
του σχεδίου «ΙΟΛΑΟΣ» που έχει καταρτιστεί 
από τον Δήμο Τοπείρου.

Ο Δήμαρχος Τοπείρου Θωμάς Μίχογλου 
δήλωσε: «Ο επιχειρησιακός σχεδιασμός 
εστιάζει στην πρόληψη και στην αυξημένη 
επιτήρηση, ώστε τυχόν συμβάντα να αντιμε-
τωπίζονται στο ξεκίνημά τους είτε πρόκειται 
για εμπρησμούς από πρόθεση είτε από αμέ-
λεια με σκοπό την αντιμετώπιση και τη δια-
χείριση κρίσεων».

ΜΠΕΛΕΡΗΣ ΠΡΟΣ ΕΥΡΙΠΙΔΗ ΣΤΥΛΙΑΝΙΔΗ:

«ΕΥΧΑΡΙΣΤΟΥΜΕ ΓΙΑ ΟΤΙ ΚΑΝΕΙΣ ΓΙΑ ΤΟΝ ΕΛΛΗΝΙΣΜΟ ΤΗΣ 
Β. ΗΠΕΙΡΟΥ…»

Με το γιο του φυλακισμένου 
Δημάρχου της Χειμάρρας Φρέ-
ντυ Μπελέρη συναντήθηκε ο 
Βουλευτής Ροδόπης της Νέας 
Δημοκρατίας και εκπρόσωπος 
της Ελλάδας στο Συμβούλιο της 
Ευρώπης Ευριπίδης Στυλιανί-
δης.

Ο Πέτρος Μπελέρης που σπούδασε ΤΕ-
ΦΑΑ στην Κομοτηνή στο ΔΠΘ ενημέρω-
σε τον πρώην Υπουργό για την κατάστα-
ση που αντιμετωπίζει ο πατέρας του. Για 
την άδικη φυλάκιση του, για την παρά-
νομη άρνηση της Αλβανικής Κυβέρνησης 
Έντυ Ράμα να του επιτρέψει να αναλάβει 
τα καθήκοντα του στο Δήμο παρότι δεν 
του αφαιρέθηκαν τα πολιτικά δικαιώμα-
τα. Μετέφερε τους χαιρετισμούς και τις 
ευχαριστίες του πατέρα του και όλης της 
Ελληνικής Μειονότητας της Αλβανίας για 
την πρωτοβουλία του να αναδείξει το ζή-
τημα στην Επιτροπή Νομικών Θεμάτων 
του Συμβουλίου της Ευρώπης και να επι-
τύχει μετά από σκληρή διαπραγμάτευση 
να γίνουν αποδεκτοί οι σχετικοί όροι στην 
Έκθεση του Οργανισμού για την Αλβανία, 
δηλαδή ότι «αν δεν αποδεχθεί τους όρους 

για την προστασία των δικαιωμάτων της Ελληνικής Εθνι-
κής Μειονότητας της Βορείου Ηπείρου θα επιστρέψει σε 
αυστηρό καθεστώς παρακολούθησης από τον Διεθνή Ορ-
γανισμό».

Ο Ευριπίδης Στυλιανίδης του ζήτησε να μεταφέρει τους 
χαιρετισμούς του στον φυλακισμένο Δήμαρχο της Μειο-
νότητας, να τον συγχαρεί για το κουράγιο και την αγωνι-
στικότητα του και να του εκφράσει τη στήριξη όλων μας 
στον αγώνα του για δικαιοσύνη:

« Η υποψηφιότητα του Φυλακισμένου Δημάρχου της Ελ-
ληνικής Μειονότητας ως Ευρωβουλευτή της Νέας Δημο-
κρατίας μας ευαισθητοποιεί και μας κινητοποιεί όλους 
μας, όχι μόνο ως Έλληνες συμπατριώτες αλλά και ως 
Ευρωπαίους που πιστεύουν στο κράτος δικαίου και στα 
δικαιώματα των Μειονοτήτων. Ως Θρακιώτης Βουλευτής 
που χρόνια αγωνίζομαι για την Ανοιχτή Δημοκρατική Κοι-
νωνία στον τόπο μου που σέβεται απόλυτα τα ανθρώπινα 
και μειονοτικά δικαιώματα, έχω πρόσθετους λόγους να 
υποστηρίξω και τους δικούς σας αγώνες για μια ανάλογη 
αντιμετώπιση και της Ελληνικής Μειονότητας στην Αλβα-
νία. Γι’ αυτό πιστεύω ότι η εκλογή του Φρέντυ Μπελέρη 
ως Ευρωβουλευτή θα δώσει την ευκαιρία, αυτή η πολιτι-
κή να γίνει και ευρωπαϊκή προτεραιότητα. Καλή Λευτεριά 
και καλή Νίκη…».

Ο Ευριπίδης Στυλιανίδης, κάλεσε τον Πέτρο Μπελέρη να 
επισκεφθεί την Ροδόπη πριν τις εκλογές και του προσέ-
φερε τρία βιβλία για να τα πάει στον πατέρα του. Το βι-
βλίο του για την Συνταγματική Αναθεώρηση του 2019 που 
αναφέρεται στη Δημοκρατία και τα Ανθρώπινα Δικαιώ-
ματα, το βιβλίο του για τη Θράκη ως Πρότυπο Ανοιχτής 
Δημοκρατικής Κοινωνίας και Σύγχρονης Μειονοτικής 
Πολιτικής και ένα παλιότερο Λεύκωμα με φωτογραφίες 
από το σχολείο του Κοσμά του Αιτωλού στη Χειμάρρα 
που ολοκλήρωσε και παρά τις απειλές και τους κινδύνους 
εναντίον του, εγκαινίασε ως Υφυπουργός Εξωτερικών της 
Ελλάδας καθώς και τα σχολεία Όμηρος της Κορυτσάς και 
Αρσάκειο Τιράνων που υλοποίησε παρά τις δυσκολίες της 
εποχής.

Ο γιος του φυλακισμένου Δημάρχου και υποψηφίου Ευ-
ρωβουλευτή της Νέας Δημοκρατίας μέσα σε κλίμα συγκί-
νησης αποδέχθηκε την πρόσκληση και ευχαρίστησε το 
Θρακιώτη πολιτικό για τη διαχρονική του προσφορά στον 
Ελληνισμό της Β. Ηπείρου υποσχόμενος να τα δώσει στον 
πατέρα του στη φυλακή τα βιβλία που του προσέφερε για 
να τα διαβάσει.
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Δημοτική αγορά. Παρέμβαση «χθες»

ΔΥΣΤΥΧΩΣ, ΓΙΑ ΤΟΥΣ ΠΡΟΗΓΟΥΜΕΝΟΥΣ 
ΔΗΜΆΡΧΟΥΣ, ΤΑ «ΨΗΦΑΛΑΚΙΑ», ΗΤΑΝ ΛΙΓΑ

Αξίζει να επισημάνουμε αυτά που ακούσαμε κατά την 
διάρκεια του ρεπορτάζ από παλιούς επαγγελματίες της 
δημοτικής αγοράς οι οποίοι αναφέρουν ότι η κακή 
αντιμετώπιση από τους προηγούμενους δημάρχους κινού-
νταν στην λογική του πόσοι ψήφοι θα αντληθούν για την 
παράταξη τους, από τους επαγγελματίες που 
δραστηριοποιούνταν στην δημοτική αγορά, αυτό, σύμφω-
να με τα λεγόμενά τους, έγινε η αιτία να απαξιωθεί ακόμη 
περισσότερο η δημοτική αγορά.

Πολλά ακούγονται, πολλά λέγονται για την 
απαξίωση της δημοτικής αγοράς της Ξάν-
θης, ένα συμβολικό σημείο της πόλης, που 
η λάμψη του, μέρα με την μέρα θολώνει και 
σβήνει.

Οι επαγγελματίες αποτυπώνουν μία εικόνα εγκα-
τάλειψης που αποθαρρύνει τους νέους επαγγελ-
ματίες και ρίχνουν τις ευθύνες στις προηγούμενες 
δημοτικές αρχές

Σύμφωνα με πληροφορίες, η νέα δημοτική αρχή, 
έχει θέσει σε προτεραιότητα τον σχεδιασμό, ανα-
φορικά με την δημοτική αγορά και υπάρχει η πρό-
θεση να προβεί σε όλες τις απαιτούμενες ενέργει-
ες, ώστε να αναδειχθεί και πάλι η αίγλη της.

Πληροφορίες από τον στενό κύκλο του δημάρχου 
Στράτου Κοντού, λένε ότι  η παρέμβαση είναι θέμα 
χρόνου, αφού η πολιτική βούληση, αποτυπώθηκε 
ξεκάθαρα στις προεκλογικές τοποθετήσεις του δη-
μάρχου.

Σαφέστατα, όπως λένε οι πληροφορίες μας, το κό-
στος της συντήρησης, μαζί με τα υπόγεια και περι-
βάλλοντα έργα είναι πολύ μεγάλο αλλά δεν απο-
θαρρύνει τον δήμαρχο, ο οποίος όπως μαθαίνουμε, 
αναγνωρίζοντας όχι μόνο την συμβολική αξία της 
Δημοτικής αγοράς αλλά, και την ουσιαστική, προ-
τίθεται να αναλάβει πρωτοβουλία, έχοντας στο 

πλευρό του την βούληση των Ξανθιωτών να 
συνεχίσουν να στηρίζουν την δημοτική αγορά.

Μάλιστα, όπως μαθαίνουμε, στόχος της νέας 
δημοτικής αρχής, είναι οι παρεμβάσεις του 
χώρου, να συνδυαστούν με παρεμβάσεις στην 
πλατεία διοικητηρίου.  Ακολούθως, πάντοτε με 
τις δικές μας πληροφορίες, η βούληση του δη-
μάρχου είναι η παρέμβαση να ξεκινήσει από τα 
θεμέλια της δημοτικής αγοράς και αυτό,  σύμ-
φωνα με τους τεχνικούς του συμβούλους, είναι 
που θα αυξήσει το κόστος της παρέμβασης.

Σύμφωνα με στενό συνεργάτη του δημάρχου 
Στράτου Κοντού, ο ίδιος ο δήμαρχος προτίθε-
ται να εξασφαλίσει την πλήρη χρηματοδότηση 
του έργου μέσω προγράμματος και μετά να 
ξεκινήσει. Σαφέστατα και είναι μία χρονοβό-
ρα και κοστοβόρα προσπάθεια, αλλά ο κόσμος 
της Ξάνθης, θέλει η δημοτική αγορά να ξανα-
βρεί την αίγλη της.

Αξίζει να επισημάνουμε αυτά που ακούσαμε 
κατά την διάρκεια του ρεπορτάζ από παλιούς 
επαγγελματίες της δημοτικής αγοράς οι οποίοι 
αναφέρουν ότι η κακή αντιμετώπιση από τους 
προηγούμενους δημάρχους κινούνταν στην 
λογική του πόσοι ψήφοι θα αντληθούν για την 
παράταξη τους, από τους επαγγελματίες που 
δραστηριοποιούνταν στην δημοτική αγορά, 

αυτό, σύμφωνα με τα λεγόμενά τους, έγινε 
η αιτία να απαξιωθεί ακόμη περισσότερο η 
δημοτική αγορά.

Η διοίκηση του Στράτου Κοντού, βλέπει δι-
αφορετικά τα πράγματα, και σύμφωνα με 
αυτά που ακούσαμε, πιθανών τον επόμενο 
χρόνο, (2025), θα έχει αποκρυσταλλωθεί η 
εικόνα της παρέμβασης.

Αναφέρουμε την ρήση του δημάρχου που 
λέει ότι «ξεκινάμε με τα απλά καθημερινά 
και προχωρούμε στα πιο σύνθετα».

Μέχρι στιγμής, δρομολογήθηκαν και δρο-
μολογούνται τα μικρά και καθημερινά.

 

Η δημοτική αγορά Ξάνθης.

Λέγεται πως η ιδέα για την κατασκευή της 
ανήκει στον Βενιζέλο. Οι εργασίες κατα-
σκευής ξεκίνησαν στις 13 Ιουνίου 1939 και 
θεμελιώθηκε από τον ίδιο τον Βενιζέλο επί 
δημαρχίας του Πυγμαλίωνος Χρηστίδη. 
Άνοιξε τις πύλες του το καλοκαίρι του 1940 
αλλά πολύ σύντομα έκλεισε αφού επιτάχθη-
κε από τα Βουλγαρικά Στρατεύματα που 
κατέλαβαν την πόλη και χρησιμοποιήθηκε 
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σαν το Κομιτάτο 
της Κατοχικής Δι-
οίκησης. Ξαναλει-
τούργησε το 1944 
για να στεγάσει 
όλα τα κρεοπωλεία 
της πόλης. Αργό-
τερα στεγάστηκαν 
εντός του και ιχθυ-
οπωλεία.  Όπως 
αναφέρει στο λεύ-
κωμα παλιών φω-
τογραφιών της 
Ξάνθης ο Θωμάς 
Εξάρχου, «στοί-
χισε 9.000.000 
δραχμές της επο-
χής εκείνης». Για 
να δώσει, μάλιστα, 
μια αναλογία του 
υψηλού κόστους 
με τιμές της επο-
χής, σημειώνει: 
«Μισθός γραφέως 
1.600 δρχ, ψωμί 10 
δρχ η οκά, μεροκά-
ματο καπνεργάτη 
97 δρχ, καπνεργά-
τριας 57 δρχ. Χρυ-
σή λίρα Αγγλίας 
1.168 δρχ, ανώτατη 
τιμή καπνού 138 
δρχ η οκά». Μια 
πρωτοποριακή κα-
τασκευή για την 
εποχή με τελευταία 
μεγάλη ανακαίνιση 
αυτή του 1998 την 
οποία εγκαινίασε 
ο τότε υπουργούς 
ΠΕ.ΧΩ.ΔΕ Κώστας 
Λαλιώτης. Σήμε-
ρα συνεχίζει να 
λειτουργεί ως κε-
ντρική αγορά στα 
πρότυπα άλλων 
πόλεων και χωρών 
και στεγάζει κρεο-
πωλεία, ιχθυοπω-
λεία και μανάβικα 
καθώς και καφε-
νείο

ΣΥΡΙΖΑ Ξάνθης: 
Ο λογαριασμός 
δεν βγαίνει

Η Ελλάδα είναι 2η στην ΕΕ 
σε πληθωρισμό τροφίμων 
τον Μάρτιο με +5,4% όταν 
ο Ευρωπαϊκός ΜΟ είναι 
μόλις 1,2%.

Το κύμα ΑΡΝΗΤΙΚΟΥ ΠΛΗΘΩΡΙ-
ΣΜΟΥ τροφίμων απλώνεται σε 8 
χώρες, ενώ η Ελλάδα -5 μήνες τώρα- 
είναι στην πρώτη 2άδα υψηλού πλη-
θωρισμού.

Αυτό γίνεται ιδιαίτερα αντιληπτό 
στον φτωχότερο νομό της χώρας που 
είναι η Ξάνθη. Καταστήματα να κλεί-
νουν το ένα μετά το άλλο,  ένα νέο 
κύμα μετανάστευσης αποψιλώνει τον 
τόπο μας και η δημογραφική κατάρ-
ρευση είναι προ των πυλών.

Αυτοί που πήραν μέτρα βάσει της 
ευρωπαϊκής Οδηγίας που επέτρεπε 
τον μηδενισμό του ΦΠΑ ή τη μείω-
ση του υπερκατώτατου συντελεστή 
για τα βασικά αγαθά πλέον παίρνουν 
σε αρνητικό πληθωρισμό τροφίμων, 
δηλαδή σε μείωση τιμών (η Πορτο-
γαλία χαρακτηριστικά είναι -0,1%, η 
Φινλανδία στο – 1,3%). Αυτό σημαί-
νει ότι όσοι του κυβερνητικού μπλοκ 
υπνωτίζουν το κοινό των ΜΜΕ με 
ισχυρισμούς ότι οι τιμές δεν πρόκει-
ται να επανέλθουν στα επίπεδα προη-
γούμενων ετών, εξαπατούν την κοινή 
γνώμη. Η αρχή έχει ήδη γίνει στο 30% 
των χωρών της ΕΕ.

Ο λογαριασμός δεν βγαίνει. Στη 
Eurostat το 68% των Ελλήνων το 
2022 δηλώνει ότι βγάζει πέρα πολύ 
δύσκολα ή δύσκολα. Μόλις το 19% 
των Ευρωπαίων δηλώνουν κάτι τέ-
τοιο. Μην κάνετε λάθος, καθοριστική 
συμβολή σε αυτό έχουν τα σημερινά 
ματωμένα υπερπλεονάσματα των 4,6 
δις την τελευταία διετία, που είναι 
του ιδρώτα του λαού στην πάλη με 
την ακρίβεια. Ο ΣΥΡΙΖΑ είναι ο μόνος 
πολιτικός φορέας που έχει καταθέσει 
σειρά ολοκληρωμένων μέτρων για την 
ακρίβεια (δραστικά μέτρα μείωσης 
του ΦΠΑ στα βασικά είδη, μείωσης 
του ΕΦΚ στα καύσιμα) και μια φορο-
λογική κλίμακα φυσικών προσώπων, 
συνδυασμένη με μείωση εισφορών, 
που επιστρέφει έναν/μια – και παρα-
πάνω- μισθούς και συντάξεις σε όλους 
τους πολίτες αναλογικά και ελαφρύ-
νει το 98% των ΜΜΕ επιχειρήσεων 
με μείωση του συντελεστή κατά 5%.

«ΦΩΤΙΕΣ» ΣΤΟΝ 
ΤΟΨΙΔΗ ΓΙΑ ΤΗΝ 
ΠΥΡΟΠΡΟΣΤΑΣΙΑ 

ΑΠΟ ΚΛΑΔΗ

Πολιτικές φωτιές ανάβει ο Δυονίσης Κλάδης 
στον Περιφερειάρχη Χ. Τοψίδη αναφορικά 
με το πόσο προετοιμασμένη είναι η Περιφέ-
ρεια για την πυροπροστασία με δεδομένο ότι 
επί Μέτιου, μόνο έτοιμη δεν ήταν, αφού κάη-
κε η μισή Ροδόπη και τα 2/3 του Έβρου.

Παρέμβαση της της Λαικής Συσπείρωσης 
στο Περιφερειακό Συμβούλιο για την Πυρο-
προστασία της Ανατολικής Μακεδονίας και 
Θράκης

Στη συνεδρίαση λογοδοσίας η θλιβερή εικό-
να με τα άδεια έδρανα είναι αποδεικτική της 
ουσιαστικής αδιαφορίας των παρατάξεων 
του συστήματος για τα αναγκαία μέτρα για 
την πυροπροστασία, 8 μήνες μετά τις κατα-
στροφικές πυρκαγιές στην περιοχή και μόλις 
λίγες μέρες πριν την επίσημη έναρξη της 
αντιπυρικής περιόδου.

Οι απαντήσεις της διοίκησης για την χρη-
ματοδότηση της λειτουργίας πυροσβε-
στικού κλιμακίου στον Εχίνο της Ξάνθης, 
για τη λειτουργία και τον έλεγχο κάποιων 
υδατοδεξαμενών, και για ορισμένα ανταλ-
λακτικά μηχανημάτων της Πυροσβεστικής 
Υπηρεσίας, μόνο ως κοροϊδία μπορούν να 
εκληφθούν, αφού αποτελούν σταγόνα στον 
ωκεανό μπροστά στις πραγματικές ανάγκες. 
Ο κ. Περιφερειάρχης μάλιστα σχεδόν πανη-

γύρισε για το ένα επιπλέον διαθέσιμο 
πτητικό μέσο σε όλη την περιοχή, ενώ 
δήλωσε ότι περιμένει την έγκριση από 
το Δασαρχείο ώστε να εκχωρήσει σε 
ιδιώτες το κόψιμο των δέντρων δίπλα 
από τα ρέματα, δικαιολογώντας την 
μέχρι σήμερα απαράδεκτη καθυστέ-
ρηση του καθαρισμού τους, την ώρα 
που στις περυσινές καταστροφικές 
πυρκαγιές αποδείχθηκαν πραγματι-
κός «Δούρειος Ίππος» την ώρα της 
κατάσβεσης.  Με περισσό θράσος 
μάλιστα δήλωσε ότι δεν προχωρά στα 
απαραίτητα έργα γιατί η αντιπολίτευ-
ση «θα τον κατηγορεί για απευθείας 
αναθέσεις»!

Και από αυτή τη συνεδρίαση του 
Περιφερειακού Συμβουλίου, ο λαός 
της περιοχής μπορεί να βγάλει ουσι-
αστικά συμπεράσματα για το τοπικό 
και κεντρικό κράτος, που στέκεται 
εχθρικά απέναντι στο δικαίωμά του 
στην ασφάλεια από φυσικά και και-
ρικά φαινόμενα, τα ρίχνει όλα στη 
δική του «ατομική ευθύνη», τα βάζει 
όλα στο ζύγι του κόστους – οφέλους. 
Επιβεβαιώνεται ότι χρειάζεται διαρ-
κής αγώνας ακόμα και για ορισμένα 
στοιχειώδη μέτρα πυροπροστασίας, 
επαγρύπνηση και σύγκρουση με την 
κυρίαρχη πολιτική ΕΕ, κυβερνήσεων 
και τοπικών αρχών.

Πολλές φορές οι κομουνιστές, μπορεί 
πίσω από τα λόγια γεμάτα κοινωνική 
ευαισθησία να κρύβεται μία Σταλινική δι-
άθεση και αυτό είναι που κάνει τους πολί-
τες να στέκονται απέναντι τους με σκεπτι-
κισμό για τους πραγματικούς λόγους της 
πολιτικής τους ύπαρξης, όμως, σε πολλά 
θέματα έχουν δίκιο.
Στην προκειμένη περίπτωση αδιάψευ-
στος  μάρτυρας της τοποθέτησης του Κλά-
δη  απέναντι στον Τοψίδη για την πυρο-
προστασία, το αποτέλεσμα - ανεξάρτητα 
αν στην θέση του Τοψίδη ήταν ο Μέτιος 
- δικαιώνει τις θέσεις του κ. Κλάδη.
Δεν είναι δυνατόν να κινδυνεύει να καεί 
η Περιφέρεια στην κυριολεξία λόγω των 
πυρκαγιών, και τα έδρανα του Π.Σ. να είναι 
άδεια.
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Συνάντηση ΥΕΕΘΑ Νίκου 
Δένδια με μαθητές 

μειονοτικών σχολείων της 
Ροδόπης.

Με μαθητές από τα μειονοτικά δημοτικά Σχο-
λεία της ‘Ανω Βυρσίνης, του Πολυάνθου, της 
‘Ανω Δροσίνης, των Ασωμάτων, του Πάσσου 
και της Οργάνης του νομού Ροδόπης συνα-
ντηθηκε την Πέμπτη 25 Απριλίου ο υπουργός 
Εθνικής ‘Αμυνας Νίκος Δένδιας.

Κατά τη συνάντηση -στην οποία παρών ήταν 
επίσης ο Αρχηγός ΓΕΕΘΑ στρατηγός Δημή-
τριος Χούπης- ο κ.Δένδιας συνομίλησε με 
τους μαθητές και τους συνοδούς εκπαιδευτι-
κούς.

“Είναι μεγάλη μου χαρά που μαζί με τον Αρ-
χηγό ΓΕΕΘΑ Στρατηγό Χούπη, σας υποδεχό-
μαστε στο υπουργείο Εθνικής ‘Αμυνας. Απ’ 
ό,τι καταλαβαίνω, έχετε πάει στη Βουλή επί-
σης τις τελευταίες ημέρες. Είναι πολύ ευχά-
ριστο που βλέπετε πώς λειτουργεί η πατρίδα 
σας.. Είστε το μέλλον, είστε τα νέα παιδιά για 
τα οποία θα φτιαχτεί ένα πολύ καλύτερο αύ-
ριο”, είπε μεταξυ άλλων ο κ.Δενδιας απευθυ-
νόμενος στους μαθητες.

Εκ μέρους των εκπαιδευτικών των μειονοτι-
κών σχολείων που πραγματοποίησαν επίσκε-
ψη στο ππουργείο Εθνικής ‘Αμυνας, ο διευ-
θυντής του μειονοτικού δημοτικού σχολείου 
Οργάνης Αχμέτ Αρναούτ Μουσταφά ευχα-
ρίστησε για την υποδοχή και εξέφρασε την 
ευχή “το συντομότερο δυνατό να σας δούμε 
στη Θράκη και να σας υποδεχθούμε στα σχο-
λεία».

Η συνάντηση ολοκληρώθηκε με την ανταλ-
λαγή αναμνηστικών δώρων. Οι μαθητές 
πραγματοποιούν εκπαιδευτική εκδρομή στην 
Αθήνα.

Άδωνις Γεωργιάδης: 
Αντιλαμβανόμαστε ότι στο 

Νοσοκομείο της Ξάνθης 
υπάρχει πρόβλημα αλλά ... 

δικό σας πρόβλημα

Περίπου αυτά είπε ο Άδωνις Γεωργιά-
δηης σε τηλεοπτική εκπομπή σε μεγάλο 
κανάλι και ενώ παραδέχτηκε ότι υπάρ-
χει πρόβλημα και ότι ο διαγωνισμός 
για την πρόσληψη προσωπικού στο νο-
σοκομείο δεν ευοδώθηκε, παραμένει 
πρόβλημα και όπως είναι φυσικό και 
όπως κάνουν όλα τα χοντρόπετσα πο-
λιτικά όντα, πήγε και κοιμήθηκε ήσυχα 
και επειδή δεν έλυσε το πρόβλημα στο 
νοσοκομείο της Ξάνθης, το άφησε σαν 
πρόβλημα και η συνείδηση του, απλά 
κοιμήθηκε μαζί με τον ίδιο.

Και ποιος θα λύσει το πρόβλημα;

Με λίγα λόγια, όταν ο καθ ύλην υπουρ-
γός, σηκώνει τα χέρια ψηλά, λέγοντας 
ότι δεν μπορεί να δώσει εκ του νόμου 
κίνητρα για να προτιμήσουν οι γιατροί 
την τοποθέτηση τους στο νοσοκομείο 
της πόλης μας,  είναι σαν να λέει, ότι εγώ 
έκανα τον καθήκον μου, κατά τα άλλα 
πάτε να πνιγεί τε ή μάλλον να πεθάνετε 
μέσα στο νοσοκο0μείο, και αυτός ο άν-
θρωπος, είναι ακόμη υπουργός υγείας.

Για να το κάνουμε πιο λιανό. Αυτός 
ο κύριος που είναι Υπουργός Υγείας, 
υπεύθυνος για την υγεία των πολιτών 
σου λέει να πάτε να πεθάνετε στα νοσο-
κομεία, εμένα τι με «κόφτει»; Εγώ  προ-
σπάθησα.
Να τον χαιρόμαστε όλοι μας.
Α ... να τον χαίρονται επίσης και αυτοί 
που τον ψήφισαν. Ξαναψηφίστε τον.

Ο ΣΥΡΙΖΑ εφαρμόζει νέα ήθη 
στον συνδικαλισμό.
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΩΝ ΕΡΓΑΖΩΜΕΝΩΝ ΤΗΣ Π.Ε. 
ΞΑΝΘΣ ΕΚΠΡΟΣΩΠΙΣΕ ΘΕΣΜΚΑ ΤΗΝ ΑΝΤΙΠΕΡΙ-
ΦΕΡΕΙΑΡΧΗ – «ΕΡΓΟΔΟΤΡΙΑ»

Τον κύριο Τσιάνη προσωπικά δεν τον γνωρίζω.

Γνωρίζω όμως ότι είναι συνδικαλιστής, προέρχεται από 
τον χώρο του ΣΥΡΙΖΑ και το κυριότερο είναι πρόεδρος 
των εργαζομένων της Περιφερειακής Ενότητας Ξάνθης, 
και με λίγα λόγια, προστατεύει τα εργασιακά δικαιώμα-
τα των συναδέλφων του και φυσιολογικά στέκεται απέ-
ναντι στην διοίκηση που αυτή την στιγμή στον Νομό της 
Ξάνθης εκπροσωπεί η αντιπεριφερειάρχης κυρία Μπρί-
κα που εκλέχθηκε με την παράταξη Τοψίδη.

Μέχρις εδώ όλα καλά και καλώς καμωμένα, όμως,  από 
το σημείο να είναι απέναντι από την κυρία Μπρίκα 
λόγω της συνδικαλιστικής του ιδιότητας,  μέχρι να την 
εκπροσωπεί σε θεσμικές της υποχρεώσεις, μάλλον όλο 
αυτό, παραπέμπει σε νέα ήθη και έθιμα στην διοίκηση 
της Περιφερειακής Ενότητας της Ξάνθης και τον συν-
δικαλισμό.  Σίγουρα μπορεί το πρωτόκολλο να μην το 
προβλέπει, αλλά το ηθικό μέρος της υπόθεσης μάλλον 
βάλλεται.

Με λίγα λόγια, ο κ. Τσιάνης Δημήτριος, πρόεδρος ερ-
γαζομένων της Π.Ε. Ξάνθης, την Τετάρτη, στην έναρξη 
του φεστιβάλ Μουσικών Σχολείων της Ξάνθης, εκπρο-
σώπησε την κ. Μπρίκα και έστειλε τους χαιρετισμούς 
της επειδή απουσίαζε στην συνεδρίαση του Περιφερει-
ακού συμβουλίου.

Ακόμη πιο λιανά, ο κ. Τσιάνης, συνδικαλιστής, εκπρο-
σώπησε την «εργοδότρια» κυρία Μπρίκα σε θεσμική 
της υποχρέωση, όντας συνδικαλιστής και προστάτης 
των εργασιακών δικαιωμάτων των εργαζομένων της 
Π.Ε. Ξάνθης. Τι άλλο μπορεί να περιμένει κανείς από 
τις πολιτικές λογικές του ΣΥΡΙΖΑ;
Πόσο ηθικό είναι αυτό;
Ποιος όρισε εκπρόσωπο τον κ. Τσιάνη;

Το γραφείο; Είχε γνώση η κυρία Μπρίκα ότι θα την εκ-
προσωπούσε θεσμικά ένας συνδικαλιστής;

Σαφέστατα και δεν υπάρχει πρωτόκολλο, όμως, αυτή η 
πράξη, φέρνει νέα ήθη και έθιμα στον συνδικαλισμό.

Εκτός, αν με την λογική των ΣΥΡΙΖΑΙΩΝ, διοίκηση και 
εργαζόμενοι, έχουν κοινά προβλήματα, οπότε ας πάει 
και το παλιάμπελο.

Α.Π.
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Ο Δήμος Αβδήρων ενίσχυσε και εκσυγ-
χρόνισε το στόλο του με ηλεκτροκίνητα 
οχήματα. Η προμήθεια αφορά 4 μεγά-
λα και 4 μικρά ηλεκτροκίνητα οχήματα 
και 13 σταθμούς φόρτισης, χρηματοδο-
τούμενα από το πρόγραμμα ΑΝΤΩΝΗΣ 
ΤΡΙΤΣΗΣ.

Το έχουμε ξαναγράψει, χωρίς να θέλουμε να πα-
ρουσιάσουμε σαν φωστήρα της πολιτικής τον δή-
μαρχο Αβδήρων Γ. Τσιτιρίδη.

Η λογική του δημάρχου των Αβδήρων Γ. Τσιτιρί-
δη είναι απλή. Καταγράφει τις ανάγκες του δή-
μου του, τις αξιολογεί και περιμένει το πλήρωμα 
του χρόνου,  χωρίς νωρίτερα να το διατυμπανί-
ζει, γιατί σκοπός του είναι να μη χρεώσει τους 
δημότες του, και μόλις “ξεμυτίσει” κάποιο πρό-
γραμμα, όπως στην συγκεκριμένη περίπτωση το 
“ΑΝΤΩΝΗΣ ΤΡΙΤΣΗΣ”, κάνει τις απαραίτητες 
ενέργειες και αποκτά ο δήμος του αυτό που χρει-
άζεται, όπως στην συγκεκριμένη περίπτωση τα 4 
ηλεκτροκίνητα οχήματα που προστέθηκαν στον 
στόλο του εξασφαλίζοντας οικονομία.

Το Μυστικό σε όλη την ιστορία είναι να γνωρί-
ζεις τις ανάγκες του δήμου σου. Να τις προτεραι-
οποιείς και να ετοιμάζεις τις απαραίτητες μελέ-
τες, ενέργειες και γνωριμίες, για να φτάσεις στον 
αντικειμενικό σκοπό σου.

Το κυριότερο όλων όμως είναι, ο δήμαρχος να 
έχει την πολιτική βούληση για να στηρίξει τον 
τόπο του και ο Γ. Τσιτιρίδης απέδειξε ότι και θέ-
λει και μπορεί.

Άλλωστε οι παλιοί λένε. “Δεν θέλει κόπο, αλλά 
τρόπο” και όπως δείχνει το όλο θέμα ο Γ. Τσιτιρί-
δης και τρόπο διαθέτει αλλά και θέληση.

Ο Γ. Τσιτιρίδης ενισχύει τον 
δήμο του και κάνει οικονομία

Για μία ακόμη φορά οι στρατιωτικοί της 
Ξάνθης μέσω της Ένωσής τους, εκφρά-ζουν 
την έντονη διαμαρτυρία τους μέσα από την 
ανακοίνωσή τους, αναφορικά με την ΥΠΟ 
στελέχωση του ΚΙΧΝΕ στην Ξάνθη, λόγω 
έλλειψης προσωπικού καυτη-ριάζοντας 
την τοποθέτηση στην Βουλή μετά από σχε-
τικό ερώτημα του ΚΚΕ του υφυπουργού 
Εθνικής Αμύνης και του Υπουργού Υγείας, 
αναφορικά με το εν λόγω θέμα που αφήνει 
στην ουσία ξεκρέμαστους τους στρατιωτι-
κούς της Ξάνθης και φυσικά τις οικογένει-
ες τους.
Χαρακτηριστικά οι Στρατιωτικοί αναφέ-
ρουν: Στην αγωνία των στρατιωτικών για 
τη διαφαινόμενη υποβάθμιση του 212 ΚΙ-
ΧΝΕ και των υπηρεσιών που αυτό παρέχει 
εξαιτίας της υποστελέχωσης, της έλλειψης 
ιατρικών ειδικοτήτων και της διάθεσης 
των υπαρχόντων στο ήδη υποβαθμισμέ-
νο πολιτικό νοσοκομείο της Ξάνθης, οι 
κ.κ. Υπουργοί απαντούν εμπαίζοντάς τα 
στε-λέχη των Ενόπλων Δυνάμεων και των 
οικογενειών τους.

 Ειδικότερα, ο κ. Ιωάννης Κεφα-
λογιάννης απαντά ότι η υγειονομική πε-
ρί-θαλψη των στρατιωτικών που δεν έχουν 
πρόσβαση στο 212 ΚΙΧΝΕ όταν απαιτεί-ται 
ιατρική ειδικότητα που δεν είναι διαθέσι-
μη, καλύπτεται από το Γενικό Νοσο-κομείο 
Ξάνθης, του οποίου όμως, σύμφωνα με τον 
κ. Άδωνι Γεωργιάδη, οι ελλεί-πουσες ια-
τρικές ειδικότητές του καλύπτονται με τη 
διάθεση στρατιωτικών ιατρών του 212 ΚΙ-
ΧΝΕ!

Διαμαρτυρία στρατιωτικών 
για την Υποβάθμιση της 
Υγείας στην Ξάνθη

ΑΠΟ ΤΟΝΑ ΑΝΝΑ, ΣΤΟΝ ΚΑΪΑΦΑ

Η JTI Χορηγός του AGORA-2nd 
Corporate Affairs Forum 2024

Σίμος Σιδηρόπουλος Corporate Affairs 
Manager JTI Hellas: «H επιστημονική 
γνώση στην ‘καρδιά’ της κουλτούρας & 
της δράσης της JTI»

Αθήνα 26 Απριλίου 2024 –  Στο AGORA – 2nd Corporate 
Affairs Forum 2024 συμμετείχε την Πέμπτη, 25 Απριλίου, ο 
Corporate Affairs Manager της JTI Hellas, Δρ. Σίμος Σιδη-
ρόπουλος, λαμβάνοντας μέρος στη θεματική ενότητα «Επι-
κοινωνία της Επιστήμης στους λαμβάνοντες αποφάσεις 
δημόσιας πολιτικής».

Στην ενδιαφέρουσα συζήτηση και τον γόνιμο διάλογο που 
αναπτύχθηκε, εξέθεσαν επίσης τις απόψεις τους οι κ.κ. Στέ-
λιος Ζωντός, Πρόεδρος, The Newtons Laboratory, Διευθύ-
νων Σύμβουλος, Gravity The Newtons, Ιωάννα Σουφλέρη, 
Αρχισυντάκτρια «ΒΗΜΑ SCIENCE» και Δημήτρης Α. Σω-
τηρόπουλος, Καθηγητής Πολιτικής Επιστήμης, ΕΚΠΑ. Τον 
συντονισμό είχε η κυρία Σόνια Χαϊμαντά, Δημοσιογράφος 
και Διδάσκουσα στο Τμήμα Επικοινωνίας και ΜΜΕ, ΕΚΠΑ.

Όπως υποστήριξε ο κ. Σιδηρόπουλος, «η JTI διαπνέεται 
από μια εδραιωμένη κουλτούρα αξιοποίησης της επιστη-
μονικής γνώσης σε όλο το φάσμα των δραστηριοτήτων της 
και καθόλα τα στάδια των εργασιών της: Τόσο στην παρα-
γωγική διαδικασία με την ανάπτυξη νέων καινοτόμων και 
υψηλής ποιότητας προϊόντων όσο και στις σχέσεις με την 
Πολιτεία και τους φορείς άσκησης δημόσιας πολιτικής». 
Στο πλαίσιο αυτό ανέφερε τις διαχρονικές προσπάθειες της 
JTI Hellas για την καταπολέμηση του παράνομου εμπορίου 
καπνικών προϊόντων που είναι «ιδιαίτερα επιζήμιο για τα 
δημόσια ταμεία αλλά και εξαιρετικά επικίνδυνο για τη δη-
μόσια υγεία». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο Μνημόνιο Κατα-
νόησης που έχει υπογράψει η JTI με την Ανεξάρτητη Αρχή 
Δημοσίων Εσόδων με στόχο ακριβώς τη συμβολή στις ενέρ-
γειες της Πολιτείας ενάντια στο λαθρεμπόριο, μια συνεργα-
σία που βασίζεται στην άντληση και χρήση στοιχείων από 
μελέτες και έρευνες τις οποίες διεξάγει η JTI ή συμμετέχει 
σε αυτές.
Σύμφωνα με τον κ. Σιδηρόπουλο, «το επίπεδο των στελε-
χών εταιρικών υποθέσεων στην Ελλάδα αναβαθμίζεται 
διαρκώς και αυτή η παράμετρος είναι κρίσιμη για τη δυνα-
τότητα των εταιρειών να ‘διαβάζουν’ και να μεταφράζουν 
σε προτάσεις πολιτικής τα επιστημονικά δεδομένα που με 
συνεχή ρυθμό παράγονται και ανανεώνονται». Μάλιστα, 
έφερε ως παράδειγμα τη «βιωσιμότητα» που ως αξία και 
αρχή διαπερνά τους εταιρικούς οργανισμούς σήμερα, συ-
νιστώντας ένα πεδίο που καθημερινά διευρύνεται και επι-
καιροποιείται, συνεπώς χρειάζεται αδιάκοπη εκπαίδευση 
και των εταιρειών και των στελεχών τους σε ό,τι αφορά τη 
διασφάλισή της. Στην κατεύθυνση αυτή, επισήμανε την κε-
ντροθέτηση των Αρχών Βιωσιμότητας -Περιβαλλοντικών, 
Κοινωνικών, Εταιρικής Διακυβέρνησης- στην JTΙ, κάνο-
ντας ενδεικτική αναφορά σε δράσεις της στην κατεύθυνση 
αυτή.
Κλείνοντας, ο κ. Σιδηρόπουλος κατέθεσε, δίνοντας τροφή 
για περαιτέρω στοχασμό, μια ρηξικέλευθη πρόταση για τα 
ελληνικά δεδομένα, τη διαμόρφωση μιας οργανωμένης με 
στόχους, αρχές και διαφάνεια, κοινότητας των στελεχών  
εταιρικών υποθέσεων στην Ελλάδα με σκοπό την προώθη-
ση της επιστημονικά τεκμηριωμένης γνώσης προς την Πο-
λιτεία και τους αρμόδιους φορείς χάραξης και άσκησης δη-
μόσιας πολιτικής. Στην κατεύθυνση αυτή έκανε μνεία στο 
επιτυχημένο μοντέλο του βελγικού BEPACT, που θα μπο-
ρούσε να αποτελέσει οδηγό για την ελληνική περίπτωση.
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Οι «γνωστοί άγνωστοι» συμπολίτες μας έκλεψαν 67 
μετασχηματιστές αξίας 405 χιλιάδων ευρώ περίπου

Από το Τμήμα Ασφάλειας Ξάνθης δια-
κριβώθηκε η δράση ατόμων που δρα-
στηριοποιούνταν στην κλοπή χαλκού 
από μετασχηματιστές ΔΕΔΔΗΕ, σε 
περιοχές της Ξάνθης και της Ροδόπης.

Για την υπόθεση συνελήφθησαν την 18-4-2024, 
σε αγροτική περιοχή της Ξάνθης, από αστυνο-
μικούς του Τμήματος Ασφάλειας Ξάνθης με τη 
συνδρομή αστυνομικών του Τμήματος Συνορι-
ακής Φύλαξης Ξάνθης, τέσσερις ημεδαποί σε  
βάρος των οποίων σχηματίστηκε δικογραφία 
για διακεκριμένη κλοπή και βία κατά υπαλλή-
λων και δικαστικών προσώπων κατά περίπτω-
ση. Στη σχετική δικογραφία περιλαμβάνεται 
επίσης ένα άγνωστο άτομο – συνεργός τους, 
κατηγορούμενο για διακεκριμένη κλοπή.

Τι λέει οι αστυνομία για την δράση τους.

ΠΟΙΟΣ ΠΑΡΕΛΑΒΕ ΤΟ ΕΣΩΤΕΡΙΚΟ ΤΩΝ ΜΕΤΑΣΧΗΜΑΤΙΣΤΏΝ;
Ειδικότερα, στο πλαίσιο αστυνομικών δράσεων 
για την αποτροπή-καταπολέμηση των κλοπών 
μετασχηματιστών και καλωδίων ΔΕΔΔΗΕ και 
μετά από κατάλληλη αξιοποίηση πληροφορι-
ακών στοιχείων, πραγματοποιήθηκε από τους 
ανωτέρω αστυνομικούς συντονισμένη αστυνο-
μική επιχείρηση, κατά τη διάρκεια της οποίας 
εντοπίστηκαν οι δράστες να έχουν αφαιρέσει 
από κοινού με άγνωστο συνεργό τους που ανα-
ζητείται, από αγροτική περιοχή της Ξάνθης, 
6 πηνία χαλκού από 2 μετασχηματιστές ΔΕΔ-
ΔΗΕ, συνολικής αξίας 13.115 ευρώ.

Σε επιχειρούμενο αστυνομικό έλεγχο, οι τρεις 
εκ των ανωτέρω δραστών  αντιστάθηκαν σθε-
ναρά κατά τη σύλληψή τους, ενώ όπως δια-
πιστώθηκε για την διάπραξη των παραπάνω 
κλοπών οι δράστες χρησιμοποίησαν Ι.Χ.Φ. αυ-
τοκίνητο για το οποίο είχε δηλωθεί κλοπή την 
4-4-2024 στο Αστυνομικό Τμήμα Αβδήρων 
Ξάνθης.

Στο εσωτερικό του οχήματος βρέθηκε και κα-
τασχέθηκε ποσότητα χαλκού συνολικού βά-
ρους 500 περίπου κιλών των 6 αφαιρεθέντων 

πηνίων, καθώς επίσης και διαρρηκτικά εργαλεία (κόφτες, 
κάβουρες, καστάνιες, επαναφορτιζόμενος τροχός, γερμανι-
κά κλειδιά, φακός, συρματόσχοινο, γάντια κ.ά.) που χρησι-
μοποιούσαν οι δράστες για τη διάπραξη των κλοπών.

Η ανωτέρω ποσότητα χαλκού καθώς επίσης και το αφαιρε-
θέν όχημα κατασχέθηκαν και αποδόθηκαν στους δικαιού-
χους τους.
Επιπλέον, στο πλαίσιο της συνεχιζόμενης προανακριτικής 
έρευνας από αστυνομικούς του Τμήματος Ασφάλειας Ξάν-
θης προέκυψε ότι οι δράστες, κατά το χρονικό διάστημα 
από 28-11-2023 έως 18-4-2024, ενεργώντας από κοινού,  
αφαίρεσαν τον χαλκό από 66 μετασχηματιστές ΔΕΔΔΗΕ 
που βρισκόταν σε αγροτικές περιοχές της Ξάνθης και από 
1 μετασχηματιστή που βρισκόταν σε περιοχή της Ροδόπης, 
συνολικής εκτιμώμενης αξίας 405.690 ευρώ, καθώς επίσης 
και ένα ακόμη Ι.Χ.Φ. από την πόλη της Ξάνθης το οποίο βρέ-
θηκε εγκαταλελειμμένο την 31-3-2023 και αποδόθηκε στον 
ιδιοκτήτη του.

Οι συλληφθέντες οδηγήθηκαν στον κ. Εισαγγελέα Πρωτοδι-
κών Ξάνθης, ενώ η αστυνομική έρευνα και η προανάκριση 
συνεχίζονται από το Τμήμα Ασφάλειας Ξάνθης, για την ταυ-
τοποίηση του συνεργού τους και την εξακρίβωση της τυχόν 
συμμετοχής τους σε διάπραξη παρόμοιων αδικημάτων.

ΠΙΚΡΕΣ ΑΛΗΘΕΙΕΣ
Το δανειστήκαμε από το facebook και απλά 
αναλογιζόμαστε πώς σαν λαός καταπίνουμε 
αμάσητα ότι τα κανάλια «σερβίρουν» στην κοινή 
γνώμη. Δεν γνωρίζω αν αυτό που αναγράφεται 
το είπε ο δημοφιλής καλλιτέχνης αλλά αυτά τα 
λόγια κρύβουν μία από τις πολλές πικρές αλή-
θειες που ο Ελληνικός λαός δεν θέλει να παραδε-
χτεί και σίγουρα σκοπός μας δεν είναι να απα-
ριθμήσουμε,  όλα όσα  καταπίνουμε σαν λαός.
Ας μείνουμε σε αυτό που αναφέρει ο Χάρυ Κλίν. 
«Η σκόνη σας πείραξε, εννοεί προφανώς της 
Αφρικής, που τα μεγάλα κανάλια προκειμένου 
να κάνουν το χατίρι της κυβέρνησης και να μας 
περάσουν όσο πιο βαθιά στο μυαλό και στα 
μάτια ότι για όλα φταίει η κλιματική αλλαγή και 

αυτό για να μην γελιόμαστε, πηγάζει από 
το γεγονός ότι δεν μπορεί να εγγυηθεί σε 
κανέναν τομέα την ασφάλεια μας από και-
ρικά φαινόμενα που σε άλλες εποχές, τους 
χειμερινούς μήνες ή τους καλοκαιρινούς, 
ήταν στην φυσιολογική ροή τους με μικρά η 
μεγάλα  σκαμπανεβάσματα.

Άρα οι κύριοι των μεγάλων καναλιών μας 
ρίχνουν ακόμη μια φορά στάχτη στα μάτια 
και το αποδίδουν στην κλιματική αλλαγή 
λησμονώντας ότι την δεκαετία του 80 η 
σκόνη της Αφρικής είχε εγκατασταθεί στο 
Σύνταγμα για εβδομάδες.
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Δήμαρχος Στράτος Κοντός: «το Δημοτικό Ραδιόφωνο είναι 
το μόνο μέσο όλων των παρατάξεων δεν κάνει πολιτική»
Αδέσποτα,  Προσλήψεις, δημοτι-
κό Ραδιόφωνο  και … το ανοιχτό 
Κολυμβητήριο του Φανουράκη… 
απασχόλησαν την συνεδρίαση του 
ΔΣ το βράδυ της Πέμπτης

Το «ανοιχτό» κολυμβητήριο του 
Φανουράκη και ο Β. Παπαδό-
πουλος.

Δημοτικό Ραδιόφω-
νο: Κοίτα ποιος μιλάει

Με δύο εκτός ημερησίας και 21 
ημερήσιας διάταξης θέματα, 
συνεδρίασε το Δημοτικό Συμ-
βούλιο το απόγευμα της Πέ-
μπτης.

Με παρέμβαση του δημοτικού συμβουλί-
ου απομπλέκονται οι Τεχνικές υπηρεσίες 
του Δήμου Ξάνθης από την επίβλεψη του 
έργου αναφορικά με την συνεργασία του 
δήμου Ξάνθης μέσω της προγραμματικής 
σύμβασης με το Ερευνητικό Κέντρο ΑΘΗ-
ΝΑ στην Ξάνθη.

Στην συνέχεια μέσα στην γενική πολιτική 
του δήμου Ξάνθης για τα αδέσποτα, εγκρί-
θηκε η αποδοχή χρηματοδότησης  25.000 
από το πρόγραμμα ΦΙΛΟΔΗΜΟΣ ΙΙ για 
τροφή και φροντίδα των αδέσποτων.

Με απόφαση του Σώματος δόθηκε προτε-
ραιότητα στην καθαριότητα των σχολείων 
και φυσικά την ενίσχυση της Πυροπρο-
στασίας όπως παρά κάτω:  Αποφασίστη-
καν δύο προκηρύξεις για προσλήψεις 12 
ατόμων στην υπηρεσία καθαριότητας και 
4 για την κάλυψη εποχικών αναγκών πυ-
ρασφάλειας και πολιτικής προστασίας. Οι 
προσλήψεις στην καθαριότητα θα είναι δί-
μηνες, ενώ στην πυροπροστασία  διάρκει-
ας τεσσάρων μηνών.

Και όσο για το beach volley του Φανουρά-
κη η δημοτική αρχή δήλωσε κατ΄ αρχήν 
ότι στηρίζει αυτή την προσπάθεια που η 
θέσπιση της ήταν καθαρά θέμα αυτοπρο-
βολής της προηγούμενης δημοτικής αρχής, 
βρωμίζοντας την κεντρική πλατεία και 
καλό θα είναι πριν την υλοποίηση αυτής 
της “φιέστας” ιδέας  Τσεπελη – Φανουρά-
κη, να ρωτηθούν και οι Ξανθιώτες.

Το «ανοιχτο» κολυμβητήριο του Φανουρά-
κη.

Ο γραμματέας του Δημοτικού Συμβουλίου και μέλος της παρά-
ταξης «ΕΜΠΡΟΣ» γιατρός Β. Παπαδόπουλος, όπως δείχνει η 
όλη του πολιτική στάση του, είναι αποφασισμένος να ξεδοντιά-
σει την προηγούμενη διοίκηση, αναφερόμενος στα έργα και τις 
ημέρες Τσέπελη – Φανουράκη που έριξαν μία δεκαετία πίσω 
την πόλη. Ο Β. Παπαδόπουλος, αναφέρθηκε στο περίφημο 
ανοιχτό κολυμβητήριο που εξήγγειλε ο Φανουράκης όταν ήταν 
διοίκηση με προτροπή του Τσέπελη, λέγοντας ότι έψαξε να βρει 
το «ιστορικό» αναφορικά με το επίμαχο θέμα, σημειώνοντας 
ότι παρελήφθη επί της ουσίας «μόνον η γεωτεχνική μελέτη» 
στις 10/11/2023 (από την Οικονομική Επιτροπή του Δήμου 
Ξάνθης) χαρακτηρίζοντας ως «άρχοντα της παραπληροφόρη-
σης» τον Φανουράκη.

Σαφέστατα και η πρόταση Ι. Καμαρίδη δεν άφησε την διοίκηση 
αδιάφορη, αναφορικά με την σύσταση επιτροπής από μηχανι-
κούς του δήμου που θα αναλάμβαναν να ενημερώσουν τους μα-
θητές για τον τρόπο αντίδρασης σε περίπτωση σεισμού.

Η πρόταση έγινε αποδεκτή από τον Δήμαρχο, ο οποίος  ζήτησε 
από  την Αντιδημαρχία Παιδείας και Πολιτικής Προστασίας να 
απευθυνθούν εγγράφως στην Π.Υ που κάνει κάθε χρόνο ενη-
μερώσεις για θέματα πυροπροστασίας και να εντάξουν και το 
θέμα του σεισμού και αυτό το υλικό να διαμοιραστεί – και μέσω 
της Πρωτοβάθμιας – σε όλα τα σχολεία.

Δημοτικό Ραδιόφωνο: Κοίτα ποιος μιλάει

Ο πρώην Δήμαρχος Ξάνθης  Μανώλης Τσέπελης, αναφέρθηκε 
σε αθέμιτο ανταγωνισμό εάν το Δημοτικό Ραδιόφωνο «βγει» 
στην αγορά.

Σαφέστατα και άνοιξε μεγάλη κουβέντα, και σαφώς θα πρέπει 
να γίνει εξ ορθολογισμός των δαπανών του Δημοτικού Ραδιο-
φώνου, αλλά σε καμμία περίπτωση δεν πρέπει να κλείσει, και 
σίγουρα θα πρέπει να φέρει έσοδα για να καλύψει μέρος των 
δαπανών του δήμου που στηρίζει την προσπάθεια ενημέρωσης 
και ανήκει  όπως σημείωσε ο δήμαρχος Σ. Κοντός, σε όλους 
τους δημότες και σίγουρα  θα πρέπει να λειτουργεί όχι με απο-
κλειστική χρηματοδότηση από τον δήμο.

Εκείνο όμως που προκαλεί αλγεινή εντύπωση σε 
όλη την συζήτηση που άνοιξε για το δημοτικό ρα-
διόφωνο, είναι η θέση του πρώην δημάρχου Μ. 
Τσέπελη, ο οποίος ξαφνικά αντιλήφθηκε ότι το 
δημοτικό ραδιόφωνο λειτουργεί ανταγωνιστικά 
με την ιδιωτική πρωτοβουλία, την στιγμή που επί 
δημαρχίας του, ενίσχυσε τον προϋπολογισμό του 
από το ταμείο του δήμου.

Προκαλεί η διγλωσσία του πρώην δημάρχου, 
όταν επί δημαρχίας του, πλην συγκεκριμένων 
«φιλικών» ραδιοφωνικών σταθμών που «χρυ-
σώθηκαν» επί των ημερών του, ενώ τα υπόλοι-
πα, δεν γνώριζαν καν την πόρτα εισόδου για το 
γραφείο του και είχαν αποκλειστεί, όπως και 
κάτι αντίστοιχο που έγινε με τις εφημερίδες και 
τα ενημερωτικά σάϊτ.

Με λίγα λόγια, ο Μ. Τσέπελης δεν δικαιούται να 
ομιλεί περί εξορθολογισμου του Δημοτικού Ραδι-
οφώνου και θα μείνουμε στην φράση του επικε-
φαλής των «ΜΠΡΟΣΤΑ» Σ. Μελισσόπουλου που 
λέει: «όλοι υπερασπιζόμαστε την λειτουργία του, 
αλλά όλα έχουν και ένα όριο».

Τέλος, ο δήμαρχος ανέφερε ότι «το 
Δημοτικό Ραδιόφωνο είναι το μόνο 
μέσο όλων των παρατάξεων» και ότι 
«δεν κάνει πολιτική», συμφωνώντας 
με το ότι «πρέπει να ανέβουν τα έσο-
δα του».

ΣΗΜΕΙΩΣΗ: Να ξαναθυμίσουμε στον Πρό-
εδρο του Δημοτικού Συμβουλίου για αποστολή 
Δελτίου Τύπου των συνεδριάσεων του Δημοτι-
κού Συμβουλίου στα τοπικά ΜΜΕ εκτός αν ….

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΠΑΥΛΙΚΙΑΝΟΣ
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Μέτιος σε Το-
ψίδη: Κόψτε τις 
σπατάλες

Στην ημερήσια διάταξη και 
στον απολογισμό του Πε-
ριφερειάρχη Χ. Τοψίδη η 
μείζονα αντιπολίτευση καυ-
τηριάζει τις σπατάλες που 
εγκρίνει ο Περοφερειάρχης 
για ταξίδια αναψυχής των 
αντιπεριφερειαρχών του 
και ζητά να εξηγήσει την 
αναγκαιότητα της παρουσί-
ας τους σε διάφορα υβέντς 
και ποια ωφέλει αποκόμισε 
η ΑΜΘ από την συμμετοχή 
τους.

Ειλικρινά δεν γνωρίζουμε 
αν ο Μέτιος τελικά έμαθε 
από την δική του αλαζονεία 
τα χρόνια που διοικούσε την 
Περιφέρεια και προσπαθεί 
να συνετίσει τους στενούς 
συνεργάτες του Τοψίδη ή αν 
πράγματι επί εξ ιδίων κρίνει 
τα αλλότρια και  καυτηριά-
ζει αυτές τις συμπεριφορές, 
επειδή γνωρίζει,  τα ανούσια 
και χωρίς κανένα όφελος 
προς την Περιφέρεια ταξί-
δια των αντιπεριφερειαρ-
χών, σε διάφορες εκθέσεις 
ανά την Ευρώπη.

Διαβάστε την τοποθέτηση, 
έχει αξία να γνωρίζουν οι 
πολίτες της Περιφέρειας 
πώς η διοικήσεις της σπα-
ταλούν τον κόπο τους, χωρίς 
ουσιαστικό αποτέλεσμα για 
τους ίδιους τους πολίτες που 
πληρώνουν τα ταξιδάκια 
των ανθρώπων της διοίκη-
σης.

Φαντασθείτε τις σπατάλες 
αυτού του είδους που γίνο-
νται στα Υπουργεία.

Αυτοψία 
δημάρχου Ιάσμου 
στον “γιακά” λόγω 

χαλαζόπτωσης

Ο Δήμαρχος Ιάσμου κ. Τζανέρ 
Ιμάμ, οι Αντιδήμαρχοι, ο Γεω-
πόνος του Δήμου Ιάσμου και ο 
Επόπτης του ΕΛΓΑ  πραγματο-
ποίησαν σήμερα αυτοψία στους 
οικισμούς που βρίσκονται στην 
περιοχή Γιακά, από Ασωμάτους 
μέχρι και Φωλεά, λόγω της  έντο-
νης χαλαζόπτωσης που σημειώ-
θηκε την Κυριακή 21/04/2024.

Στη συνέχεια ο Δήμαρχος ανα-
κοίνωσε πως ξεκινάει άμεσα η 
διαδικασία για την εκτίμηση των 
ζημιών.

Τι λέει η Τροχαία 
Ξάνθης για το 
θανατηφόρο 

δυστύχημα στον 
περιφερειακό δρόμο 
που στοίχισε την ζωή 

ακόμη ενός νέου

Θανατηφόρο τροχαίο ατύ-
χημα

Την 21-4-2024 και ώρα 
19:20΄, στην Περιφερειακή 
οδό Ξάνθης, δύο δίκυκλες 
μοτοσικλέτες που οδηγού-
σαν δύο ημεδαποί 36 και 22 
ετών συγκρούστηκαν πλά-
για και εξετράπησαν εκτός 
του οδοστρώματος, με απο-
τέλεσμα τον θανάσιμο τραυ-
ματισμό του 22χρονου και 
τον ελαφρύ τραυματισμό 
του 36χρονου, οι οποίοι δι-
ακομίστηκαν με σταθμό του 
ΕΚΑΒ στο νοσοκομείο της 
Ξάνθης. Την προανάκριση 
για τα αίτια και τις συνθήκες 
του ατυχήματος διενεργεί το 
Τμήμα Τροχαίας Ξάνθης.

Δυστυχώς ακόμη ένα δυστύ-
χημα που στέρησε την Ξάν-
θη από έναν ακόμη νέο.
Δυστυχώς η Ξάνθη συνεχί-
ζει να συμπληρώνει και νέα 
ονόματα στην μακρυά λίστα 
των συμπολιτών μας που 
τόσο άδικα φεύγουν από κο-
ντά μας

Τα θερμά μας συλλυπη-
τήρια στην οικογένεια και 
τους οικείους του
 

Συνελήφθη ένα άτο-
μο, μέλος σπείρας που 
εξαπατούσαν πολίτες

Εξιχνιάστηκαν δύο τετελεσμένες 
απάτες σε βάρος δύο ηλικιωμέ-
νων σε περιοχές της Δράμας

Εξιχνιάσθηκαν έπειτα από επι-
στάμενες έρευνες των αστυνο-
μικών του Τμήματος Ασφάλειας 
Δράμας, δύο υποθέσεις τετελε-
σμένων απατών, που διαπράχθη-
καν την 15 και 21-4-2024 σε βά-
ρος δύο ηλικιωμένων ημεδαπών 
σε περιοχές της Δράμας.

Συνελήφθη το απόγευμα της Κυρια-
κής, στον Μεθοριακό Σταθμό Εξο-
χής, από αστυνομικούς του Τμήμα-
τος Ασφάλειας Δράμας, ένα άτομο, 
μέλος σπείρας που δραστηριοποιού-
ταν στην εξαπάτηση πολιτών και σε 
βάρος του σχηματίσθηκε δικογραφία 
για τα αδικήματα της εγκληματικής 
οργάνωσης και της απάτης. Η σχε-
τική δικογραφία περιλαμβάνει και 
άγνωστους συνεργούς του, που ανα-
ζητούνται.

Αναλυτικότερα, άγνωστοι δράστες 
συνεργοί του συλληφθέντα, την 21-
4-2024 το πρωί επικοινώνησαν τη-
λεφωνικά με τη μία παθούσα και 
προφασιζόμενοι ότι συγγενικό της 
πρόσωπο έχει τραυματισθεί και χρει-
άζεται άμεση χειρουργική επέμβαση, 
της απέσπασαν το χρηματικό ποσό 
των 44.600 ευρώ για την πραγματο-
ποίηση της επέμβασης, ενώ ο συλλη-
φθείς σε ρόλο εισπράκτορα παρέλα-
βε τα χρήματα.
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Έπειτα από καταγγε-
λία του περιστατικού, 
πραγματοποιήθηκε 
συντονισμένη αστυ-
νομική επιχείρηση, 
κατά τη διάρκεια της 
οποίας εντοπίστηκε ο 
δράστης να επιβαίνει 
σε Ι.Χ.Ε. αυτοκίνητο, 
ενώ στην κατοχή του 
καθώς και στην οικία 
του βρέθηκε το με-
γαλύτερο μέρος των 
αφαιρεθέντων χρη-
μάτων (44.100 ευρώ) 
το οποίο κατασχέ-
θηκε και αποδόθηκε 
στη δικαιούχο του.

Επιπλέον στο πλαί-
σιο της συνεχιζόμε-
νης προανακριτικής 
έρευνας από τους 
ανωτέρω αστυνομι-
κούς προέκυψε ότι 
οι δράστες, χρησι-
μοποιώντας την ίδια 
μεθοδολογία την 15-
4-2024 απέσπασαν 
χρηματικό ποσό και 
από τη δεύτερη πα-
θούσα.

Κατασχέθηκαν ένα 
Ι.Χ.Ε. αυτοκίνητο και 
ένα κινητό τηλέφω-
νο.

Ο συλληφθείς θα 
οδηγηθεί στον κ. Ει-
σαγγελέα Πλημμε-
λειοδικών Δράμας, 
ενώ η αστυνομική 
έρευνα και η προανά-
κριση συνεχίζονται 
από το Τμήμα Ασφά-
λειας Δράμας, για 
την ταυτοποίηση των 
συνεργών του και την 
εξακρίβωση τυχόν 
συμμετοχής τους σε 
διάπραξη παρόμοιων 
αδικημάτων.

Σύλλογος εθελοντών αιμοδοτών 
Άπλωσε το χέρι σου

Ήθελα να δώσω φως και συγκίνη-
ση σε όσους είναι σαν και εμένα 
καμωμένοι… Κωνσταντίνος Κα-
βάφης
Παρασκευή 19-04, ο Σύλλογος 
Εθελοντών Αιμοδοτών – Άπλω-
σε το χέρι σου επισκέφτηκε το 3ο 
Γενικό Λύκειο Ξάνθης και πραγ-
ματοποίησε μια πολύπλευρη εκ-
δήλωση. Αρχικά, στον πανέμορφο 
χώρο του Αμφιθεάτρου του σχο-
λείου, με τη βοήθεια του αγαπη-
τού μας γιατρού, τ.Διευθυντή του 
Τμήματος Μεσογειακής Αναιμίας 
του Νοσοκομείου Ξάνθης κ. Ξαν-
θοπουλίδη Γεώργιου, μέσα από 
μια απλή, περιεκτική και ουσιώ-
δης παρουσίαση, έγινε ενημέρω-
ση στους μαθητές για την αξία του 
εθελοντισμού και της αιμοδοσίας.
Κατόπιν, μεταφερθήκαμε στο 
κλειστό γυμναστήριο όπου πραγ-
ματοποιήθηκε αγώνας καλαθο-
σφαίρισης. Τα πρώτα 2 δεκάλε-
πτα αντιμέτωποι ήταν η ομάδα 
των μαθητών του ΓΕΛ με την ομά-
δα του Συλλόγου μας πλαισιωμένη 
από παλαίμαχους καλαθοσφαιρι-
στές. Στο άλλα 2 δεκάλεπτα του 
παιχνιδιού αντιμέτωποι ήταν δύο 
μικτές ομάδες που συμμετείχαν 
τα παιδιά του παραρτήματος ατό-
μων με αναπηρία Ξάνθης (πρώην 
Ψυχολογικό).
Στο τέλος, όλοι μαζί βροντοφωνά-
ξαμε:
¨Όλοι είμαστε διαφορετικοί αλλά 

όλοι ίσοι¨.
Ευχαριστούμε θερμά:
– Το 3ο ΓΕΛ Ξάνθης, 
την Διευθύντρια κ. 
Νότα Γλυκερία, τους 
εκπαιδευτικούς και 
όλους τους μαθητές 
για την άψογη φιλοξε-
νία.
– Τον αγαπητό μας 
γιατρό μας κ. Ξανθο-
πουλίδη Γεώργιο για 
την άριστη προσέγγι-
ση του εθελοντισμού 
και της αιμοδοσίας στη 
σημερινή του ομιλί-
α-παρουσίασή.
–  Τα παιδιά και τους 
συνοδούς του πα-
ραρτήματος ατόμων 
με αναπηρία Ξάνθης 
(πρώην Ψυχολογικό)
– Τον Σύλλογο Παλαί-
μαχοι Καλαθοσφαιρι-
στές Ξάνθης και τον κ. 
Παπατζέλο Σταύρο
– Την Λέσχη Καλαθο-
σφαίρισης Βετεράνων 
Ξάνθης  και τον κ. Πα-
τσούρα Δημήτρη
– Τον Σύνδεσμος Διαι-
τητών Καλαθοσφαίρι-
σης Θράκης και τον κ. 
Τριανταφυλλίδη Βα-
σίλη και την κ. Μπου-
ναρτζίδου Αλεξάνδρα
Σήμερα ήταν μια σπου-
δαία μέρα για όλους.
Μια σπουδαία μέρα με 
πολλά πολλά χαμόγε-
λα.
Το μόνο που μπορούμε 
να υποσχεθούμε σαν 
Σύλλογος είναι ότι θα 
δημιουργούμε τέτοιες 
μέρες για όλους!!!

Βελόπουλος σε βουλευτές: «Καλό θα 
ήταν να μην πάνε στην εκκλησία»

«Σε μια εκκλη-
σία το άγιο Πά-
σχα δεν πας για 
ψηφοθηρικούς 
λόγους»

«Καλό θα ήταν να μην 
πάνε στην εκκλησία, 
αφού το Πάσχα είναι 
ιερό για τους πιστούς», 
δήλωσε ο Κυριάκος Βε-
λόπουλος με αφορμή τις 
επιθέσεις που δέχθηκαν 
πολιτικοί μέσα σε ναούς, 
εξαιτίας της ψήφισης του 
νομοσχεδίου για τα ομό-
φυλα ζευγάρια.

Μιλώντας στην εκπομπή 
«Καλημέρα Ελλάδα», ο 
πρόεδρος της «Ελληνικής 
Λύσης» ρωτήθηκε για το 
αν διαγκωνίζεται με τη 
«ΝΙΚΗ» του κ. Νατσιού 
για το ποιος θα ελέγχει τις 
εκκλησίες σχετικά με το 
ποιοι θα μπαίνουν σε αυ-
τές, μετά τις πρόσφατες 
επιθέσεις.

«Εμείς δεν είμαστε σέ-
χτα ή ότι άλλο, μη με συ-
γκρίνετε με κόμματα που 
δε θέλω», απάντησε και 
στη συνέχεια αναφέρ-
θηκε στην προτροπή του 
ώστε να μην πάνε στις εκ-
κλησίες όσοι ψήφισαν το 
επίμαχο νομοσχέδιο ανα-
φέροντας: «Παράκληση, 
παραίνεση, έκκληση έκα-
ναν στους βουλευτές που 
ψήφισαν τον νόμο για τα 
ομόφυλα ζευγάρια, ότι 
καλό θα ήταν να μην πάνε 
στην εκκλησία, αφού το 
Πάσχα είναι ιερό για τους 

πιστούς. Επιμένω στην 
παραίνεση να μη διχά-
σουμε πάλι τους Έλληνες. 
Από τη στιγμή που πας 
αντίθετα στο δόγμα, δεν 
έχουν λόγο να πηγαίνεις 
στην Εκκλησία. Αν ήμουν 
αντίθετος στο Ισλάμ, δε 
θα πήγαινα στο τζαμί στο 
Ραμαζάνι. Είναι εναντίον 
στην ουσία του δόγματος 
όποιος ψήφισε αυτόν τον 
νόμο, δεν ξέρω αν είναι 
άπιστος, ξέρω τι ψήφι-
σε».

Παράλληλα τόνισε ότι 
«εγώ ως πολιτικός προ-
σπαθώ να προστατεύσω 
το πολιτικό προσωπικό 
της χώρας από παρό-
μοια συμπεριφορά. Δεν 
θα κάνω πίσω, το πι-
στεύω σας λέω. Μπορείς 
να πας σε οποιαδήποτε 
εκκλησία, να προσκυνή-
σεις οποιαδήποτε εικόνα, 
όμως επειδή θα έχει πολύ 
κόσμο το Πάσχα και θα 
είναι και κάποιοι ακραί-
οι, να μην προκαλέσου-
με περιστατικά που θα 
εκθέσουν την Εκκλησία 
και την πολιτική. Σε μια 
εκκλησία το άγιο Πάσχα 
δεν πας για ψηφοθηρι-
κούς λόγους, όπως κά-
ποιοι άθεοι πρώην πρω-
θυπουργοί που πήγαν με 
τη λαμπάδα τους για να 
γυρίσουν το κουμπί».
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ΗΧΩ ΤΗΣ ΘΡΑΚΗΣ

 ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΕΒΔΟΜΑΔΙΑΙΑ 
ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ

ΤΗΣ ΘΡΑΚΗΣ

ΜΙΚΡΕΣ ΑΓΓΕΛΙΕΣ

ΕΚΔΟΤΗΣ 
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΠΑΥΛΙΚΙΑΝΟΣ

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ

ΓΚΟΥΛΗ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ

-ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΙ
ΠΟΛΙΤΙΚΟ & ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟ ΡΕΠΟΡΤΑΖ

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΠΑΥΛΙΚΙΑΝΟΣ

ΚΟΙΝΩΝΙΚΟ
ΓΚΟΥΛΗ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ

ΑΘΛΗΤΙΚΟ
ΑΜΠΟΒΙΑΝΙΔΗΣ ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ

ΤΗΛ 2541 0 73116
6936646455

ΚΟΥΝΤΟΥΡΙΩΤΟΥ 33
Τ.Κ. 67131ΞΑΝΘΗ

eimail:info@xanthitimes.gr
&

alexpavlikiano@gmail.com
ΥΠΕΥΘΥΝΟΣ ΥΛΗΣ 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ 
ΠΑΥΛΙΚΙΑΝΟΣ
ΑΡΘΡΟΓΡΑΦΙΑ

ΣΥΝΔΡΟΜΕΣ 
ΕΤΗΣΙΕΣ

ΙΔΙΩΤΩΝ.....60.00 ΕΥΡΩ
ΣΥΛΟΓΩΝ....100.00 ΕΥΡΩ

ΤΡΑΠΕΖΩΝ....200.00 ΕΥΡΩ
ΟΡΓΑ/ΣΜΩΝ...600.00 ΕΥΡΩ

ΣΥΝΑΙΤΕΡΙΣΜΩΝ.600.00
ΕΥΡΩ

ΔΗΜΩΝ ... 600,00 ΕΥΡΩ
ΑΜΘ ... 600,00

Οι παραπάνω τιμές δεν περιλαμβάνουν ΦΠΑ
Απαγορεύεται η ολική,  μερική ή περιληπτική 

ή κατά παράφραση ή απόδοση του περιε-
χομένου μηχανικά ή ηλεκτρονικά χωρίς την 

έγγραφη άδεια του εκδότη
Νόμος 2121/93 και κανόνες Διεθνούς Δικαί-

ου που ισχύουν στην Ελλάδα.

Κοινωνία ώρα μηδέν- Τετέλεστε;
ΤΙ ΓΥΡΕΥΑΝ ΣΤΗΝ ΕΚΚΛΗΣΙΑ ΤΗΣ ΚΑΒΑΛΑΣ Η ΒΟΥΛΕΥΤΙΝΕΣ ΤΗΣ ΝΔ 

ΚΑΙ ΤΗΣ ΝΙΚΗΣ;

Για να μην παρεξηγηθούμε, αυτό που έκανε 
η βουλευτής της ΝΙΚΗΣ,, να επιτεθεί στην 
βουλευτή της ΝΔ Αγγελική Δεληκάρη μέσα 
στην εκκλησία, γιατί ψήφισε τον νόμο υπέρ 
των ομοφυλοφύλων, και όχι των ομόφυλων 
που τεχνηέντως «πασάρουν» τα πλυντήρια 
συνειδήσεων κάθε βράδυ στα δελτία ειδή-
σεων των 8, είναι καταδικαστέο ασυζητητί.

Ο λόγος που αυτό έγινε, έχει αρκετές αναγνώσεις. Η πρώ-
τη ανάγνωση είναι ότι η βουλεύτρια της ΝΔ, γνώριζε ότι 
κάποιος θα την προκαλέσει και στην χειρότερη περίπτωση 
– όπως και έγινε – θα της επιτεθεί και αυτό θα της έδινε 
την απαιτούμενη ΠΡΟΒΟΛΉ – διαφήμιση και άρα ο λόγος 
που βρέθηκε στην εκκλησία της Καβάλας, δεν ήταν καθό-
λου θρησκευτικός και το αποδεικνύει το γεγονός ότι μόλις 
πριν από λίγο καιρό, με την ιδιότητα της βουλευτή, ψήφισε 
έναν νόμο που στην κυριολεξία δολοφονούσε την ορθοδο-
ξία, και άρα, δεν βρέθηκε στην εκκλησία γιατί την γέμισε 
το θρησκευτικό της οίστρο.

Η δε βουλεύτρια της ΝΙΚΗΣ που της επιτέθηκε, κάθε άλλο 
παρά άνθρωπο του Θεού θα την έλεγε κανείς, αφού προ-
σπάθησε με την βία, να αποδείξει το βαθύ της πιστεύω στην 
Ορθοδοξία και άρα όποιος την επιβουλεύεται, θα πρέπει να 
εξοντώνεται λησμονώντας την βασικότερη έννοια της Ορ-
θοδοξίας, που είναι η αγάπη προς τον πλησίον μας και η 
συγχώρεση.

Άρα, η ενέργειά της, αυτή κάθε αυτή, δεν είχε να κάνει με 
την προσβολή της ορθοδοξίας από μία βουλευτή της ΝΔ 
που ψήφισε κατά των αρχών της, και άρα, λίγη προβολή 
δεν θα πήγαινε χαμένη αν «μαλλιοτραβιόταν» μαζί της 
μέσα στην εκκλησία και μπροστά στους πιστούς. Ίσως να 
πίστευε ότι θα έπαιρνε «μπόνους» στα μάτια των πιστών 
και τις επιτέθηκε στην λογική ότι προστάτευε ως εκπρόσω-
πός τους τα δικά τους πιστεύω… τι άλλο μπορεί κανείς να 
υποθέσει;

Τελικό συμπέρασμα και οι δύο κυρίες της πολιτικής, βρέ-
θηκαν στον άγιο χώρο της εκκλησίας, για ίδιον όφελος, την 
προβολή τους και τίποτε άλλο.

Και μέσα από αυτό το συμβάν, και παρόμοια άλλα, ανά 
την επικράτεια, όπου πολίτες βάλλουν κατά πολιτικών οι 
οποίοι βρίσκονται σε χώρους συνάθροισης Χριστιανών, 
στην καλύτερη περίπτωση, λοιδορούνται, ας προσπαθή-
σουμε όμως να δούμε και την μεγάλη εικόνα. Μία εικόνα 

που θλίβει όχι μόνο τους ορθόδοξους πολίτες, αλλά τους 
σκεπτόμενους πολίτες, οι οποίοι βλέπουν το πολιτικό σύ-
στημα, να μην σέβεται, ούτε τα ιερά ούτε τα όσια αυτού 
του τόπου.

Οι πολίτες βλέπου τους πολιτικούς σαν ένα ξένο σώμα 
και καταγράφουν τα κροκοδείλια δάκρυα που πέφτουν 
από τα μάτια τους, για το κακό, που κάνουν οι ίδιοι στην 
κοινωνία.

Μία κοινωνία που κατάντησε φτωχή από τροφή και 
πνεύμα. Μία κοινωνία που το πολιτικό σύστημα, αργά 
αλλά σταθερά, πριονίζει τα θεμέλια της. Μια κοινωνία 
που βλέπει τον ιστό της να αποσυντίθεται, να χαλαρώνει 
και η έννοια της οικογένειας ως βασική αλυσίδα, που δέ-
νει την κοινωνία,  βάλλεται παντοιοτρόπως.

Το πολιτικό σύστημα προκαλεί την κοινωνία με τις πρά-
ξεις του, τις συμπεριφορές του και τις αποφάσεις που 
λαμβάνει.

Αν η κοινωνία προλάβει να ανασυνταχθεί απέναντι στο 
πολιτικό σύστημα πριν καταρρεύσει, είναι άγνωστο.

Το πολιτικό σύστημα, κάθε μέρα μεγαλώνει, δυναμώνει, 
αποθρασύνεται και η εξουσία που κατέχει, το κάνει ποιο 
αδιάφορο, πιο αισχρό, παίρνοντας τροφή από την αδυ-
ναμία της κοινωνίας να αντισταθεί, και να επιλέξει τον 
τρόπο που θα πορευτεί.

Η κοινωνία εξουσιάζεται και έχει παραδεχτεί εμμέσως 
πλην σαφώς, ότι είναι αδύνατη να οργανωθεί απέναντι 
στην ομοβροντία των ασχημιών που δέχεται από την 
εξουσία.

Αποδέχεται την ήτα της σχεδόν μοιρολατρικά και θεωρεί 
δεδομένη την συντέλεια και τον χαμό της.

Υπάρχει ελπίς;

Άγνωστο. Μοιραία, αδύναμα και νομοτελειακά, 
οδεύει προς την καταστροφή της και δυστυχώς το 
πολιτικό σύστημα κατάφερε και ανέστειλε τα θαύ-
ματα, και άρα από θαύμα, δεν πρόκειται να έρθει 
η σωτηρία και η ανάκαμψη της,  και εναπόκειται 
στην ίδια την κοινωνία, να ανακόψει την πορεία 
της προς τον γκρεμό.
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Ξεκινά ακόμη ένα έργο 4 εκ. ευρώ για την 
αναβάθμιση του δικτύου ύδρευσης στον 
Δήμο Τοπείρου

Πιστός στις 
δεσμεύσεις του ο 
Δήμαρχος 
Τοπείρου Θ. 
Μίχογλου 
δρομολόγησε 
ακόμη ένα έργο 
πνοής για τους 
συνδημότες του.

Υπογράφηκε την Τρίτη 23 Απριλί-
ου 2024 η σύμβαση με τον ανάδοχο 
του έργου για την αντικατάσταση 
του εξωτερικού δικτύου ύδρευσης 
στο τμήμα του αγωγού που ξεκι-
νά από το αντλιοστάσιο του Δήμου 
Τοπείρου στις Πηγές Παραδείσου, 
διέρχεται κάτω από τη γέφυρα του 
Νέστου και καταλήγει στον οικισμό 
Νέο Όλβιο. Το έργο με προϋπολογι-
σμό 4.000.000 ευρώ περίπου χρη-
ματοδοτείται από το Επιχειρησιακό 
Πρόγραμμα «Ανατολική Μακεδο-
νία – Θράκη» της Περιφέρειας ΑΜ-
Θ.

Οι εργασίες ξεκινούν άμεσα με σκοπό 
την αντικατάσταση των παλαιωμένων 
αγωγών του εξωτερικού δικτύου διανο-
μής πόσιμου νερού ώστε να βελτιωθεί η 
ποιότητα του παρεχόμενου ύδατος, τα 
υδραυλικά χαρακτηριστικά λειτουργί-
ας των δικτύων και η λειτουργικότητα 
και ευελιξία του δικτύου σε περιπτώσεις 
βλάβης ή απομόνωσης τμημάτων για συ-
ντήρηση.

Ο Δήμαρχος Τοπείρου Θωμάς Μίχογλου 
δήλωσε: «Η Δημοτική Αρχή μέσα από 
χρηματοδοτικά εργαλεία υλοποιεί πα-
ρεμβάσεις με συνολικό προϋπολογισμό 
πάνω από 13.500.000 ευρώ για την ανα-
βάθμιση των εγκαταστάσεων του πόσι-
μου ύδατος στην περιοχή μας με σκοπό 

την εξασφάλιση επαρκούς και ποιοτι-
κού πόσιμου νερού για όλους. Έχουν 
ολοκληρωθεί τα έργα αντικατάστασης 
των εσωτερικών δικτύων ύδρευσης 
στις Κοινότητες Εξοχή, Εράσμιο και 
Μάγγανα, ενώ βρίσκεται σε εξέλιξη 
η υλοποίηση αντίστοιχου έργου στις 
Κοινότητες Αβάτου και Ολβίου. Επι-
πλέον, προετοιμάζεται μελέτη με σκο-
πό την εξασφάλιση χρηματοδότησης 
για την αναβάθμιση των υποδομών 
ύδρευσης στις Κοινότητες Γαλάνης 
και Τοξοτών».

Ένα έργο που θα δώσει καθαρό και 
γεμάτο υγεία νερό αφού πλέον το δί-
κτυο με τους αμιαντοσωλήνες, εκτός 
από παρωχημένο, είναι και επιβλαβές 
για την δημόσια υγεία.
Είναι έργο που το δρομολόγησε με τις 
μελέτες ο δήμος Τοπείρου και υλοποι-
είται χάρις στην επιμονή του δημάρ-
χου Θ. Μίχογλου όπου σε πείσμα των 
δυσκολιών αναφορικά με  τις χρημα-
τοδοτήσεις, κατάφερε και «έβγαλε» 
ένα τόσο σημαντικό έργο για την το-
πική κοινωνία
Αξίζει επίσης να σημειωθεί ότι εκτός  
από τα θετικά αποτελέσματα στον το-
μέα της υγείας των συνδημοτών του, 
θα κινηθούν στην περιοχή χρήματα 
που τόσο έχει ανάγκη η τοπική αγορά. 
Αυτές οι πρωτοβουλίες αξίζουν ένα 
εύγε.

Και η 
περιφέρεια 
δίπλα στον 

Ίασμο

Ο Δήμαρχος Ιάσμου κ. 
Τζανέρ Ιμάμ, οι Αντιδή-
μαρχοι, ο Περιφερειάρχης 
ΑΜΘ Χ.Τοψίδης, ο Αντι-
περιφερειάρχης Ροδόπης 
Μ.Ταπατζάς, Περιφερεια-
κοί Σύμβουλοι και ο Προϊ-
στάμενος του ΕΛΓΑ Θράκης  
Δ.Πανταζής, βρέθηκαν 
σήμερα 23/04/2024 στη 
Δύμη του Δήμου Ιάσμου 
όπου συνομίλησαν με τους 
καλλιεργητές για τις ζημιές 
που προκλήθηκαν από τη 
χαλαζόπτωση.

“Είμαστε στη διάθεση της 
περιοχής, βοηθώντας στον 
προγραμματισμό για να 
μπορέσουν να αποζημι-
ωθούν γρήγορα. Θα προ-
χωρήσουμε άμεσα στην 
καταγραφή των ζημιών και 
το Γραφείο Αγροτών του 
Δήμου μας θα είναι στο 
πλευρό των καλλιεργητών” 
δήλωσε ο Δήμαρχος Ιάσμου 
κ. Τζανέρ Ιμάμ.

Συμβαίνει και 
στα καλύτερα 
σπίτια

Σε 20 μέρες στην 
Κομοτηνή έκλε-
ψαν 16 μηχανά-
κια και ποδήλα-
τα, σπάζοντας το 
σερί του Δροσε-
ρού 

Σύμφωνα με την Αστυνο-
μία, εξιχνιάστηκαν έπειτα 
από επιστάμενες έρευνες 
των αστυνομικών του Τμή-
ματος Ασφάλειας Κομοτη-
νής της Διεύθυνσης Αστυ-
νομίας Ροδόπης, δεκαέξι 
(16) κλοπές μοτοσικλετών 
και μοτοποδηλάτων, εκ 
των οποίων δεκατέσσερις 
(14) τετελεσμένες και δύο 
(2) απόπειρες, που διαπρά-
χθηκαν κατά το χρονικό 
διάστημα από 24-02-2024 
έως 12-03-2024 στην Κο-
μοτηνή.
Από αστυνομικούς του 
Τμήματος Ασφαλείας 
Κομοτηνής, σχηματίσθηκε 
δικογραφία σε βάρος έξι 
ημεδαπών για διακεκριμέ-
νες περιπτώσεις κλοπής, 
ενώ η σχετική δικογραφία 
περιλαμβάνει ακόμη έναν 
άγνωστο συνεργό τους που 
αναζητείται.
Ειδικότερα, όπως προέ-
κυψε οι δράστες το παρα-
πάνω χρονικό διάστημα, 
ενεργώντας από κοινού 
και με διαφορετικές συν-
θέσεις κατά περίπτωση, 
αφαίρεσαν από την Κο-
μοτηνή δεκατέσσερις (14) 
δίκυκλες μοτοσικλέτες και 
μοτοποδήλατα, ενώ σε δύο 
περιπτώσεις επιχείρησαν 
να αφαιρέσουν δίκυκλες 
μοτοσικλέτες, χωρίς να τα 
καταφέρουν.
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ρι μάλιστα που χρησιμοποιούσαν στο ευχέλαιο της Μεγά-
λης Πέμπτης, το έπαιρναν οι νοικοκυρές και το φυλούσαν 
στο εικονοστάσι του σπιτιού. Γιατί όταν αρρώσταινε κά-
ποιο μέλος της οικογένειας, του έδιναν για να γίνει καλά. 
Είναι αυτά τα γιατροσόφια τα οποία είναι μια άλλη ενότη-
τα στο λαϊκό πολιτισμό. Πολύ πρωί, κάθε νοικοκυρά, κρε-
μούσε στην πόρτα ή στο παράθυρο που έβλεπε στην Ανα-
τολή, ένα κόκκινο πανί ή μια κόκκινη κουβέρτα, γιατί το 
κόκκινο θύμιζε το αίμα του Κυρίου. Σε πολλά χωριά, το 
πρώτο αυγό που θα έβαφαν οι νοικοκυρές τη Μεγάλη Πέ-
μπτη, το έβαζαν στο εικόνισμα για 40 τουλάχιστον ημέρες. 
Μετά το πήγαιναν στο αμπέλι, στο σύνορο που δεν πατιέ-
ται ο τόπος, για  να μην πατήσει το αυγό ανθρώπινο πόδι. 
Σε πολλά χωριά εξακολουθούν να το κάνουν ακόμη και σή-
μερα. Το έκαναν για καλή αγροτική χρονιά και καλή σο-
διά. Αυτή τη μέρα συνηθιζόταν επίσης ο γαμπρός να στέλ-
νει δώρο στη νύφη, όπως φόρεμα, παπούτσια, 
«σουργκούτσια» όπως τα λέμε, και τη λαμπάδα και η νύφη 
με τη σειρά της δώριζε τα δικά της δώρα. Ακόμη έφτιαχναν 
και κουλούρες στο φούρνο με το σταυρό στη μέση, και βά-
ζανε ένα κόκκινο αυγό. Σε πολλά χωριά τα λέγαμε και 
«γκουγουχτούρες» και τα περίμεναν τα μικρότερα παιδιά 
να τα πάρουν σαν δώρο. Στις Πετράδες, το αυγό της ημέ-
ρας το βάφουν μόνο του και το βάζουν στο εικονοστάσι της 
Παναγίας, γι' αυτό λέγεται και «αυγό της Παναγίας». Το 
αυγό της προηγούμενης χρονιάς, το παίρνει το πρώτο παι-
δί της οικογένειας και το πετάει στο ποτάμι, γιατί το αυγό 
πρέπει να πάει σε μέρος απάτητο, για να μην μπορεί να το 
πατήσει άνθρωπος ή ζώο. Το θεωρούσαν τρομερή αμαρτία 
αυτό.   Είναι έθιμα που γίνονταν και μάλιστα κυριαρχού-
σαν μέχρι τη δεκαετία του '70 και του '80, που τότε βέβαια 
έσφυζαν από ζωή όλα τα χωριά μας. Μετά το '70 άρχισε να 
γίνεται το «καταραμένο» ρεύμα της μετανάστευσης, τόσο 
στο εσωτερικό όσο και στο εξωτερικό της Ελλάδας, κυρίως 
στο εξωτερικό όπου ο νομός που επλήγη περισσότερο ήταν 
ο ν. Έβρου, όπου υπάρχουν πάρα πολλές ομάδες και ολό-
κληρα χωριά στη Γερμανία. Πραγματικά βλέπει κανείς 
έναν ιλιγγιώδη αριθμό κατοίκων, όπου οι κάτοικοι που πα-
ραμένουν μετανάστες, στη Γερμανία, να διατηρούν όλα τα 
ήθη και τα έθιμα τόσο της αποκριάς όσο και του Πάσχα. 
Αυτό που μου έκανε μεγάλη εντύπωση είναι ότι στη Στου-
τγάρδη μαζεύτηκαν όλες οι ελληνικές κοινότητες και ομά-
δες και ήρθαν και από τη Σαμοθράκη και ρώτησα πόσοι 
είναι εκεί και μου είπαν 2.000 άνθρωποι. Το νησί δεν έχει 
2.000 κατοίκους. Μόνο στην περιφέρεια της Στουτγάρδης 
είναι 2.000 Σαμοθρακίτες. Από τότε, αφού και τα χωριά 
άρχισαν να ερημώνουν, άρχισαν λίγο να «ατονούν» και τα 
έθιμα.  Τα έθιμα της ημέρας του Πάσχα  ΠτΘ:Τα έθιμα για 
την ημέρα του Πάσχα στη Θράκη ποια ήταν; Δ.Β.: Το σού-
βλισμα για τη Θράκη ήταν ξενόφερτο έθιμο, το οποίο βέ-
βαια τους άρεσε και καθιερώθηκε. Την πρώτη μέρα ήταν 
το κουρμπάνι. Το κουρμπάνι ήταν μαγειρευτό φαγητό που 
μαγειρευόταν στο φούρνο της τότε κατοικίας.  Το κάθε 
σπίτι στην αυλή του είχε και το δικό του φούρνο. Έκαναν 
το κουρμπάνι με διάφορους τρόπους, και αν αναφερθούμε 
στα κουρμπάνια των χωριών του Έβρου είναι μια ολόκλη-
ρη ενότητα που κάθε χωριό έχει και ένα διαφορετικό τρό-
πο μαγειρέματος  του δικού του κουρμπανιού. Μετά μετα-
φέραμε και το σούβλισμα και το χορό. Ο χορός γινόταν 
στην πλατεία, στο μεσοχώρι και μάλιστα έχουμε πολλά 
τραγούδια που αναφέρονται στην περίοδο του Πάσχα.   Η 
μέρα του Πάσχα ήταν πολύ χαρούμενη. Είχαν και έθιμα 
την πρώτη μέρα του Πάσχα, μετά τη δεύτερη Ανάσταση. 
Σε πολλά χωριά γινόταν το έθιμο «χαρέτς». Έβγαιναν σε 

δημοπρασία τα «δώρα», που στα χωριά κυρίως, εναπόθεταν 
στον επιτάφιο. Ήταν πετσέτες, μαντίλια, κλπ και αυτά μετά τη 
δεύτερη Ανάσταση γινόταν για να ενισχυθεί οικονομικά η εκ-
κλησία. Έχουμε μια σειρά άλλων εθίμων μετά το Πάσχα που 
ακολουθούσαν μέχρι τη γιορτή της Ζωοδόχου Πηγής. Στο Δι-
δυμότειχο υπάρχει ένα ξωκλήσι και είναι μέσα σε βράχο στη 
συνοικία Κισλάδες και ονομάζεται Αγία Πέτρα. Ό,τι τσουρέκια 
και αυγά περίσσευαν το Πάσχα, πηγαίναμε και τα τρώγαμε 
εκεί το βράδυ της Αγίας Πέτρας. Την επομένη, της Ζωοδόχου 
Πηγής υπάρχουν πάρα πολλά, και στον Έβρο βέβαια, εκκλη-
σάκια που είναι αφιερωμένα στη Ζωοδόχο Πηγή, όπου γίνο-
νται λειτουργίες και εκεί έχουμε μια μαζική έξοδο των κατοί-
κων στις εκκλησίες αυτές, και έτρωγαν και εκεί τα τελευταία 
τσουρέκια και τα κόκκινα αυγά.  «Με την πάροδο  του χρόνου 
όλα «μεταλλάσσονται» και η τεχνολογική εξέλιξη έχει το δικό 
της ρόλο στη διατήρηση των ηθών και εθίμων»  ΠτΘ: Παρατη-
ρώ ότι εδώ στη Ροδόπη υπάρχει μια νέα στροφή προς την πα-
ράδοση. Το βλέπουμε και από τους πολιτιστικούς συλλόγους  
της περιοχής, όπου αναλαμβάνουν νέοι άνθρωποι, πολύ αισιό-
δοξο αυτό το γεγονός και υπάρχει μια συνέχεια των εθίμων. 
Εσείς το παρατηρείτε αυτό; Λόγο αυτού του μικρού διαλείμμα-
τος, τα έθιμα έχουν «διαστρεβλωθεί» λίγο; Δ.Β.: Με την πάρο-
δο  του χρόνου όλα «μεταλλάσσονται» και η τεχνολογική εξέ-
λιξη έχει το δικό της ρόλο στη διατήρηση των ηθών και εθίμων.  
Θυμάμαι τη δεκαετία του '75-'85 που τότε υπήρχε μεγάλος 
αριθμός ατόμων με μνήμες, θύμισες, και με μεγάλη παρουσία, 
κυρίως στις κοινότητες των χωριών στα έθιμα, ενώ αυτό δεν 
παρατηρείται στους νέους. Θυμάμαι στη γιορτή κρασιού Αλε-
ξανδρουπόλεως, τότε που ήταν ένας θεσμός μεγάλος και χο-
ρεύαμε εγώ με το χορευτικό μου συγκρότημα, μετά  βίας έβρι-
σκα τέσσερα ζευγάρια να φορέσουν την παραδοσιακή φορεσιά 
της Θράκης για να χορέψουν.  Όλοι ένοιωθαν μια αποστροφή 
και δεν ήθελαν να φορέσουν κάτι που τους θύμιζε χωριό. Ήταν 
πολύ αρνητική η αντιμετώπιση στον τομέα της παράδοσης. Σή-
μερα είναι κάτι εντελώς διαφορετικό. Σήμερα βλέπουμε πολύ 
μεγάλη συμμετοχή νέων στους πολιτιστικούς συλλόγους, που 
έχουν σαν βάση και κύρια ενασχόληση τον παραδοσιακό χορό 
και  είναι αυτό που γοητεύει και συναρπάζει τα νέα παιδιά, από 
τα παιδιά του δημοτικού έως και τους μεγάλους 70 χρονών. Κι 
εμείς στο εργαστήρι παραδοσιακών χορών και λαογραφικών 
μελετών, που ήμουν και πρόεδρος στην Αλεξανδρούπολη, δι-
δάσκουμε χορούς και βλέπουμε ηλικίες, που δεν έρχονται από 
ανάγκη να παρακολουθούν τον παραδοσιακό χορό, είναι γιατί 
το θέλουν και τα ίδια τα παιδιά και κυρίως οι ενήλικες. Μάλι-
στα παρατηρούμε τα τελευταία χρόνια μια μεταστροφή  προς 
την παράδοση ενηλίκων, οι οποίοι βέβαια έχουν καταγωγή 
από κάποιο χωριό και αυτό ίσως είναι ένα καλό σημάδι σήμε-
ρα, να διασώσουμε και να διατηρήσουμε, έστω και με αυτές τις 
μορφές που προσπαθούμε εμείς οι πολιτιστικοί σύλλογοι, να 
εφαρμόσουμε, είτε μέσα από το χορό είτε μέσα από την παρα-
δοσιακή φορεσιά, είτε μέσα από το τραγούδι, που θα «αναγκα-
στούν» να χορέψουν τα παιδιά, ακούνε στίχους, που τα περισ-
σότερα τραγούδια φέρνουν σε γεγονότα εκείνης της περιόδου. 
Οπότε κάτι μαθαίνουν.   ΠτΘ: Εμείς η νεότερη γενιά, θεωρείτε 
ότι θα δώσουμε ή έχουμε δώσει δείγματα που θα μπορούσε ο 
ιστορικός του μέλλοντος να τα καταγράψει; Όχι μόνο για τη 
διατήρηση των παλαιότερων, αλλά και τη δημιουργία νέων. 
Δ.Β.: Σαφέστατα. Σήμερα, από το 1989, νοιώθω περήφανος, το 
έχω πει πολλές φορές αυτό, από τους τότε φοιτητές μου, που 
σήμερα έχουν πραγματικά διακριθεί και έχουν δώσει μεγάλο 
κομμάτι της ζωής τους, στην έρευνα και στην παρουσίαση και 
στη διάδοση αυτών των μορφών, οποιαδήποτε καταγωγή κι αν 

είχαν.   Από το 1990 – 1996 τουλάχιστον, θυμά-
μαι έναν μεγάλο αριθμό φοιτητών κυπρίων που 
ήταν εδώ, κυρίως σε παιδαγωγικά τμήματα, 
και μου έκανε εντύπωση ότι  έρχονταν οι κύ-
πριοι εδώ και δεν γνώριζαν τίποτα από την κυ-
πριακή παράδοση και τον κυπριακό πολιτισμό 
τους. Από το πιο απλό, τους κυπριακούς χο-
ρούς. Τους έκανε φοβερή εντύπωση, όταν οι 60 
και πλέον φοιτητές που παρακολουθούσαν τα 
παιδαγωγικά τμήματα, είχαν κλείσει οι παιδα-
γωγικές ακαδημίες στην Κύπρο, και τους δε-
χτήκαμε τα ελληνικά πανεπιστήμια και δεν 
ξέρω πώς, όλοι επέλεξαν Αλεξανδρούπολη. 
Είχα έναν φοιτητή, τον Μιχάλη Ερωτοκρίτου, ο 
οποίος ήταν χορευτής, και σήμερα είναι η κο-
ρυφή και η σημαία στην Κύπρο, στη λαϊκή πα-
ράδοση και στο λαϊκό πολιτισμό της Κύπρου 
και μου έλεγε, ότι δεν ήξεραν τίποτα από χο-
ρούς. Τους μαζέψαμε και μέσα σε τέσσερα χρό-
νια ήξεραν όλους τους κυπριακούς χορούς και 
τότε το 1994, τολμήσαμε με τον φίλο τον Βασί-
λη Σερμπέζη, που ήταν στα ΤΕΦΑΑ, σμίξαμε 
τις ομάδες μας και πήγαμε να παρουσιάσουμε 
χορούς της Θράκης, αλλά εγώ τόλμησα σαν Δη-
μοκρίτειο Πανεπιστήμιο της Θράκης να πα-
ρουσιάσω χορούς της Κύπρου. Κατεβήκαμε με 
τους φοιτητές και τις παραδοσιακές φορεσιές 
τους, και όλοι νόμιζαν ότι ήταν από το πα-
νεπιστήμιο της Κύπρου.   Από τότε υπάρ-
χουν νέοι που πραγματικά ασχολούνται, με 
σεβασμό αλλά και με πάρα πολύ θετικά 
αποτελέσματα.

Πηγή : www.paratiritis-news.gr 
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ΠΑΣΧΑ
ΤΑΒΕΡΝΑ ΤΟ «ΠΕΡΑΣΜΑ» 

Η ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ & ΤΟ 
ΠΡΟΣΩΠΙΚΟ ΣΑΣ 

ΕΥΧΟΝΤΑΙ ΥΓΕΙΑ, ΚΑΙ 
ΠΡΟΚΟΠΗ 

ΚΑΛΟ ΠΑΣΧΑ

Η 3SHOPS ΔΑΣΤΕΡΙΔΗΣ
ΕΠΙΠΛΑ ΓΙΑ ΤΟ ΠΣΙΤΙ ΚΑΙ 

ΤΟ ΓΡΑΦΕΙΟ ΣΑΣ 
ΕΥΧΟΝΤΑΙ 

ΧΡΙΣΤΟΣ ΑΝΕΣΤΗ ΚΑΙ 
ΚΑΛΟ ΠΑΣΧΑ

ΤΕΝΤΟΘΡΑΚΙΚΗ 
ΜΑΚΗΣ - ΜΠΑΜΠΗΣ 

ΧΑΤΖΗΚΟΣΜΑΣ

Η ΣΧΟΛΗ ΟΔΗΓΏΝ ΣΥΜΕ-
ΩΝΙΔΗ ΣΥΜΕΩΝ ΕΥΧΕΤΑΙ 
ΣΕ ΟΛΟΥΣ ΚΑΛΑ ΤΑΞΙΔΙΑ 
ΠΡΟΣΕΚΤΙΚΗ ΟΔΗΓΗΣΗ 
ΚΑΙ ΕΠΙΣΤΡΟΦΗ ΟΛΩΝ 

ΣΤΟΝ ΤΟΠΟ ΜΑΣ
ΚΑΛΟ ΠΑΣΧΑ

ΟΙ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ ΤΗΣ ΞΑΝΘΗΣ ΣΑΣ 
ΕΥΧΟΝΤΑΙ  ΚΑΛΟ ΠΑΣΧΑ

-ΤΑΒΕΡΝΑ ΠΛΑΓΙΑ
-COSMO PRO- ΠΡΟ-
ΣΦΟΡΕΣ
-ΛΕΧΟΥΔΗΣ ΑΝΑΣΤΑ-
ΣΙΟΣ ΑΡΤΟΠΟΙΕΙΑ 
- ΚΟΜΟΤΗΝΗ-ΑΡ-
ΤΟΣΚΕΥΑΣΜΑΤΑ 
-CATERINNG - COFFEE
-ΜΠΟΥΓΑΤΣΑ ΤΟ ΣΠΙ-
ΤΙΚΟ
-GEOMETAL SKRAP
-ΖΑΧΑΡΟΠΛΑΣΤΕΙΟ 
ΤΖΟΥΚΑΣ
-THE COFFEE SPOT 

EXIT - DELIVERY
-ΜΑΚΡΙΔΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΜΗΧΑΝΗΜΑΤΑ ΓΕΩΡΓΙΚΑ - 
ΚΗΠΕΥΤΙΚΑ - ΔΑΣΟΥΣ
-ΜΑΥΡΙΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΠΛΗΡΗΣ ΓΕΩΠΟΝΙΚΗ ΥΠΟ-
ΣΤΗΡΙΞΗ
-BRIOCE COFFEE & MORE 
-ΚΟΤΑΠΛΗΚΤΙΚΟ
-MY TECH 
-ΚΑΦΕ ΤΣΙΠΟΥΡΑΔΙΚΟ ΤΟ 
ΝΕΟΝ
-ΣΥΝΕΡΓΕΙΟ ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΩΝ 
ΑΪΝΤΙΝ

-ΠΙΚΑΝΤΙΚΟ
-ΗΛΕΚΤΡΟΛΟΓΟΣ ΑΥΤΟ-
ΚΙΝΗΤΩΝ ΠΕΪΤΣΟΓΛΟΥ 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ
- «ΔΙΑ ΧΕΙΡΟΣ ΣΩΤΗΡΗ»
-ΠΑΡΑΔΟΣΙΑΚΟ ΟΙΝΟΠΟΙ-
ΕΙΟ ΤΑΒΟΥΛΤΖΙΔΗΣ ΓΙΑΝ-
ΝΗΣ
-ΜΑΓΚΟΣ ΛΕΟΝΙΔΑΣ 
ΑΝΤΑΛΑΚΤΙΚΑ ΑΥΤΟΚΙΝΗ-
ΤΩΝ
-ΦΡΟΝΤΗΣΤΗΡΙΟ ΗΡΑ-
ΚΛΗΣ ΖΩΓΡΑΦΟΣ
-ΜΕΤΑΦΟΡΙΚΗ ΤΣΑΚΑ-
ΓΙΑΝΝΗ
- ΑΝΑΚΥΚΛΩΣΗ ΑΦΟΙ 
ΜΟΥΜΤΖΑΚΗ
- ΦΙΛΤΡΑ ΘΡΑΚΗΣ
- ΖΑΧΑΡΟΠΛΑΣΤΕΙΟΝ 
SWEET ART
 - VASILIADIS TRACK 
SERVICE
- ΜΕΤΑΧΕΙΡΙΣΜΕΝΑ & ΚΑΙ-
ΝΟΥΡΙΑ ΑΝΑΤΑΛΑΚΤΙΚΑ 
ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΩΝ ΜΠΑΡΗ
- ΚΛΕΙΔΑΡΑΣ ΚΑΛΛΙΔΗΣ 
ΣΑΒΒΑΣ
- ΣΥΝΕΡΓΕΙΟ ΑΥΤΟΚΙΝΗ-
ΤΩΝ «ΒΡΑΖΙΛΙΑΝΟΣ»
- ΕΠΙΣΚΕΥΕΣ ΑΝΤΛΙΩΝ 

ΟΖΤΖΑΝ
- COFFE BLACK MAMBA
- ΣΥΝΕΡΓΕΙΟ ΑΥΤΟΚΙΝΗ-
ΤΩΝ ΚΑΛΑΙΔΟΠΟΥΛΟΣ 
ΣΤΕΛΙΟΣ
- ΣΥΝΕΡΓΕΙΟ ΑΥΤΟΚΙΝΗ-
ΤΩΝ ΚΑΝΤΖΙΛΙΔΗΣ ΑΘΑΝΑ-
ΣΙΟΣ
- ΠΕΡΙ ΚΟΤΑΣ
- ΓΡΑΦ. ΤΕΛΕΤΩΝ ΕΛΕΥΕ-
ΘΡΙΑΔΗΣ
- ΛΑΜΑΡΙΝΑΣ ΜΠΟΥΔΟΥΡ 
ΚΙΜΕΡΙΑ
- REAL ESTATE Μ. ΧΑΤΖΗ-
ΣΤΑΜΑΤΗΣ
-ΤΑΒΕΡΝΑΜΥΡΟΒΟΛΟΣ
-ΦΥΤΑ ΑΝΘΗ ΚΑΡΑΟΓΛΑ-
ΝΙΑΝ
- AGOUSOGLOY GROUP
- ΣΥΝΕΡΓΕΙΟ ΑΥΤΟΚΙΝΗ-
ΤΩΝ ΓΙΟΛΝΤΑΖ ΤΖΟΥΝΕΪΤ
- ΕΛΑΣΤΙΚΑ ΠΟΥΤΑΚΙΔΗΣ
- ΚΤΗΜΑ ΒΟΥΡΒΟΥΚΕΛΗ
- ΨΗΤΟΠΩΛΕΙΟ ΤΑ ΦΙΛΑ-
ΡΑΚΙΑ
-LAPIAZZA 
- ΚΑΦΕ ΟΥΖΕΡΙ ΤΑΒΕΡΝΑ Ο 
«ΣΤΑΘΜΟΣ»



ΗΧΩ 
ΤΗΣ ΘΡΑΚΗΣ

24 Πολιτική
ΤΕΤΑΡΤΗ 1 ΜΑΙΟΥ  2024  

Η Εβδομαδιαία 
Εφημερίδα ΗΧΩ ΤΗΣ 

ΘΡΑΚΗΣ 
- Ηλεκτρονική 

Εφημερίδα 
Xanthitimes.gr 

και το περιοδικό 
-Αγορά ... ζω Θράκη 

σας εύχενται Υγεία και 
προκοπή

ΚΑΛΟ ΠΑΣΧΑ

Μιχάλης Κουρτίδης: 
Ζητώ την εμπιστοσύνη 
σας, ώστε να συνεχίσω 
ως Ευρωβουλευτής, να 
εργάζομαι με αφοσί-
ωση για να υπερασπί-
ζομαι τα συμφέροντα 

της Ελλάδας και να 
συμβάλω στη δημιουρ-

γία μιας πιο δίκαιης 
Ευρώπης


